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ACTA PLE NÚM. 11/04 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 30 DE 
JUNY DE 2004 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 30 DE JUNY DE 2004 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
trenta de juny de dos mil quatre, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
 
 
Regidors/es 
 
Sra.  Pilar Albiol Gilabert   
Sr. Nèstor Artís i Villena 
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Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr.    Jordi García Guitart 
Sra.  Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 10/04, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de maig d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
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 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que a l’últim 
paràgraf de la pàgina 57, diu: 
 
 “... com deia el Portaveu de cu ...” 
 
 És clar que ha de posar CiU.  
   

 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT  
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 A l’últim paràgraf de la pàgina 57, ha de dir: 
 
 “... com deia el Portaveu de CiU ...” 
 
  

 
 2.- Donar compte de l’acord de la Junta de Govern Local que a 
continuació s’indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes del seu coneixement, 
es dóna lectura de l’acord adoptat per la Junta de Govern Local, en la sessió 
que s'especifica, el text literal del qual és el següent: 
 
 
 Sessió celebrada el dia 26 de maig de 2004 
 
 MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA  
 
 “Atès que aquest Ajuntament té constituït un Organisme Autònom 
de caràcter administratiu denominat Patronat Municipal Radio Cornellà, 
l’objecte del qual és la radiodifusió sonora en ones mètriques amb modulació 
de freqüència. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 4 dels Estatuts 
Reguladors del Patronat Municipal Radio Cornellà, l’esmentat Organisme està 
governat i administrat per dos òrgans col·legiats, el primer, el Consell General, 
en el si del qual existeix una representació de vuit membres de la Corporació 
designats pel Ple, i el segon, el Consell Executiu, en el si del qual existeix una 
representació de dos membres de la Corporació, els quals han de formar part 
del Consell General, sent el seu nomenament competència de la Junta de 
Govern Local. 
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 Atès que constituït el nou Ajuntament resultant de les Eleccions 
Locals convocades mitjançant Reial Decret 374/2003, de 31 de març, i 
establert el nou cartipàs municipal, la Comissió de Govern d’aquest 
Ajuntament, mitjançant acord de data 2 de juliol de 2003, va procedir al 
nomenament dels Vocals del Consell Executiu del Patronat Municipal Radio 
Cornellà. 
 
 Atès que amb data 17 d’abril d’aquest any el Ple de la Corporació, 
en sessió extraordinària i urgent, va prendre raó de la renuncia voluntària 
presentada pel Senyor José Montilla Aguilera a la seva condició de Regidor i 
d’Alcalde d’aquest Ajuntament, amb l’objecte d’assumir noves responsabilitats 
en el Govern de l’Estat, motiu pel qual es va procedir a l’elecció de nou Alcalde 
d’aquesta ciutat en la sessió plenària celebrada el passat dia 25 d’abril, amb el 
mateix caràcter extraordinari i urgent. 
 
 Atès que en data 27 d’abril d’enguany, el senyor Ramón Salabert 
Parramón, que ostentava la condició de Regidor delegat de l’Àrea de 
Planificació, Economia i Hisenda i de President de la Comissió Informativa 
amb la mateixa denominació, va renunciar al seu càrrec com a tal, 
circumstància de la que ha pres coneixement el Ple extraordinari i urgent que 
va tenir lloc el passat dia 29 d’abril, havent sigut expedida per la Junta 
Electoral Central, una credencial de Regidor a favor del senyor Jordi García 
Guitart, que ha pres possessió del càrrec al Ple convocat el dia 17 de maig. 
 
 Atès que si bé aquestes noves circumstàncies, en provocar la 
necessitat de modificar la configuració actual del Consell Executiu del 
Patronat Municipal Radio Cornellà, amb l’objecte de ajustar la seva composició 
nominativa a la nova realitat, va motivar que, per acord de la Junta de Govern 
Local del dia 12 de maig d’enguany es deixessin sense efecte els nomenaments 
efectuats l’any 2003 a favor dels senyors Antonio Balmón Arévalo i Vicenç 
Badenes Teixidó com a vocals del Consell Executiu d’aquest Patronat, en 
canvi, solament es va designar un vocal nou en ell, a l’estar pendents de que el 
nou Regidor, senyor Jordi García Guitart prengués possessió del seu càrrec. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, proposa a la Junta de Govern Local 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Designar vocal del Consell Executiu del Patronat 
Municipal Radio Cornellà, al Regidor senyor Jordi García Guitart 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord al Regidor afectat, així com a la 
Direcció i al Secretari Delegat del Patronat Municipal Radio Cornellà, pel seu 
coneixement i efectes. 
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 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquest acord, en la 
sessió extraordinària que es convoqui, en compliment del que preveu l’article 
23.7 del ROM, en concordança amb l’article 38 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
  
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per donar una breu explicació de l’acord. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Regidora del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyora Susana Cordero Rojas. 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm. 2380/04 de data 25 de maig.  
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleada d’aquest 
Ajuntament, Sra. Olga Enseñat Cester, que ocupa un lloc de treball de 
Treballadora Familiar, als efectes de garantir el normal funcionament del 
Departament de Benestar Social, 
 
 Atès que cap candidata inclosa en la convocatòria per cobrir 
temporalment absències o vacants de Treballadora Familiar ha acceptat  
l’oferta de treball,  
 
           Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el normal funcionament del servei, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a la bossa de treball de Treballadores 
Familiars, 
 
           Atès que la senyora Cristina Clua Gil té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques i que ha 
mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 



6 

  
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 315P2 13100 de Personal laboral eventual/ Gent Gran, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides   
 

HE RESOLT   
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència de Treballadora Familiar al Departament de Benestar Social. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Cristina Clua Gil, en qualitat de Treballadora Familiar, perquè 
substitueixi a la titular del lloc de treball senyora Olga Enseñat Cester, des del 
dia 07/05/2004 i fins la seva reincorporació o s’hagi de resoldre per qualsevol 
dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Treballadora Familiar del Departament de Benestar Social, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu Cap, 
al Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a contractar una 
treballadora familiar per cobrir una suplència. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 3.2.- Decret núm. 2459/04 de data 27 de maig.  
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleada d’aquest 
Ajuntament, Sra. Montserrat Viñas Pañella, que ocupa un lloc d’Educadora 
Infantil, als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol La 
Trepa, 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les convocatòries per cobrir 
temporalment absències o vacants d’Educadora Infantil ha acceptat  l’oferta de 
treball,  
 
          Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir la continuació del curs escolar 2003/2004, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a la bossa de treball d’Educadores Infantils, 
 
           Atès que la senyora Montserrat Izquierdo Porcuna té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques i que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 423C0 13100 de Personal laboral eventual/ Escoles 
Bressol, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides   
 

HE RESOLT   
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Educadora Infantil a l’Escola Bressol La Trepa. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Montserrat Izquierdo Porcuna, en qualitat d’Educadora Infantil, 
perquè substitueixi a la titular del lloc de treball senyora Montserrat Viñas 
Pañella, des del dia 07/05/2004 i fins la seva reincorporació i, en tot cas, fins 
la finalització del present curs escolar 2003/2004 o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
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 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Educadora Infantil de l’Escola Bressol La Trepa, establint-li les retribucions 
corresponents al grup C i la resta de condicions de treball establertes en el 
pacte de condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu Cap, 
al Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a cobrir la suplència en 
l’escola Bressol la Trepa. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.3.- Decret núm. 2460/04 de data 27 de maig. 
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de dos persones per 
desenvolupar tasques de suport en càrrega i descàrrega de muntatge 
d’escenografia, presentada pel Departament de Relacions Ciutadanes, 
Cooperació i Solidaritat, així com l’informe emès pel Departament 
d’Organització i Recursos Humans, 
 
 Atès que l’esmentada proposta es realitza per desenvolupar tasques 
de suport (càrrega i descàrrega, muntatge, ambientació, etc.), així com per 
aquells altres serveis de les mateixes característiques o similars, que es 
puguin requerir per les diferents activitats de la Fira de Solidaritat per a la 
Cooperació 2004, 
 
 Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 
21465A013100 per atendre el cost de les esmentades contractacions, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16, 17, 18, 19 i 20 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals, així com el que disposa el R.D. 
2720/1998, de 29 de desembre en relació a les contractacions temporals per 
obra o servei determinat, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides   
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HE RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport a 
la Fira de Solidaritat per a la Cooperació 2004. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, a l’empara de l’article 15 de l’Estatut dels Treballadors, 
dels senyors Hector Puente García i Pablo Castan Valle, durant el període 
comprès entre el 3 i 7 de juny de 2004 per la prestació de serveis com a 
Muntadors d’Instal·lacions Escenogràfiques per la Fira de Solidaritat per la 
Cooperació 2004. 
 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats una retribució bruta de 
457,70 euros, inclòs la part proporcional de pagues extres/vacances, per la 
totalitat de la prestació laboral que serà de 50 hores, realitzades d’acord amb 
les necessitats dels actes. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al 
Departament de Relacions Ciutadanes, Cooperació i Solidaritat, al 
Departament d’Organització i Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
 
 Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació de 
personal de recolzament per tasques de manteniment i muntatge i 
desmuntatge de la Fira de la Solidaritat. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.4.- Decret núm. 2615/04 de data 4 de juny. 
 
 “Atès que, per acord plenari de 24 de juliol de 1997, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Comunitari per a la defensa 
dels drets i de la promoció de la qualitat de vida dels infants i adolescents  de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
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permanent, amb competències de caire informatiu però no resolutiu, com a 
instrument de participació en aquelles qüestions referides a la problemàtica 
d’aquest sector a la ciutat, aprovant-se simultàniament, a través de l’esmentat 
acord plenari  el Reglamento Orgànic regulador de l’esmentat Consell. 
 
 Atès que una de les finalitats específiques que l’article 3.f) de 
l’esmentat Reglament atribuïa al Consell, era la  d’assegurar la participació 
directa dels infants i adolescents mitjançant un òrgan específic, madurant-se 
la idea de crear un Consell d’Infants de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que per acord plenari de 28 de maig de 2002,  i a proposta del 
Consell Comunitari  de la Infància i l’Adolescència de Cornellà de Llobregat,  
es va crear el Consell d’Infants de Cornellà de Llobregat,  els membres del 
qual, representatius  dels infants i adolescents que cursin 5è i 6è de primària, 
en cada centre de les escoles de la ciutat de Cornellà de Llobregat,  han de ser 
nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret, en els termes previstos per 
l’esmentat acord. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 374/2003, de 31 de març, i constituït el nou 
Ajuntament el dia 14 de juny de 2003, es fa necessari procedir, en conformitat 
amb el seu Reglament, al nomenament dels infants i adolescents del Consell 
d’Infants, mitjançant l’oportú decret. 
 
 Atès que reunit el Consell de la Infància i l’Adolescència en sessió 
que va tenir lloc el dia 19 de maig de 2004, es va acordar proposar el 
nomenament dels nens i nenes que han de formar part del Consell d’Infants 
per aquest curs escolar. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar els membres del Consell d’Infants de Cornellà de 
Llobregat, d’acord amb el detall següent: 
 
 
ESCOLA           NOM I COGNOMS    
 
Abat Oliba     Ana Romero Jiménez 
Alexandre Galí    Ariana Vilches Ramos 
      Jordi Cebrián López  
Antoni Gaudí    Joel Herrero Montoliu  
Dolors Almeda    Derek Jordan Jiménez  
Ignasi Iglesias    Sílvia Abenojar Cardoso  
Jacint Verdaguer    Liliana Farias Sandoval 
L’Areny      Adrián Pérez Martínez 
      Manuel Caño Díaz  
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Mare de Deu de Montserrat  Cristina Chamorro Martín  
Mediterrrànea    Luís Martínez García de Palau  
      Alba Torres Sánchez 
Sant Ildefons    Ainoha Verdejo Gañán  
Sant Miquel     David Muñoz Huertas  
      Elena López Sánchez  
Suris      Mónica García Moreno  
Anselm Clavé    Martín González Castillo 
Betània      Marina Sánchez Pérez 
Sagrada Família    David del Pino Sacristán  
SAMCE      Laura Viñola Jordano  
Santa Eulàlia    Eva Ruiz Hernández 
 
 
 Aquest nomenament, d’acord amb l’establert en l’acord plenari de 
creació del Consell, serà vigent pel curs escolar 2003-2004, havent-se de 
renovar íntegrament el Consell amb caràcter previ a l’inici del curs 2005. 
 
 Segon.- Comunicar aquests nomenaments a l’Institut Municipal 
d’Educació, el qual ho ha de notificar, de forma fefaent a les persones 
interessades, als efectes escaients. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència al nomenament dels 
membres del Consell d’Infants. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.5.- Decret núm. 2809/04 de data 14 de juny. 
   
 “Vist l’informe del Departament Tècnic d’Esports pel qual planteja la 
necessitat de contractar a vuit persones per cobrir el servei de manteniment i 
vigilància de la Piscina Municipal de Can Mercader, així com les funciones de 
caixer/a durant la temporada d’Estiu de 2004,  
 
 Atès que per raons de funcionament es convenient cobrir les 
funcions esmentades amb persones que hagin treballat en les instal·lacions 
anys anteriors, 
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 Atès los dos lloc de treball de subaltern, que han de realitzar 
funcions de caixer/a, que requereix un cert coneixement de les funcions 
encomanades, i ha d’estar a càrrec de la comptabilitat i de la recaptació diària 
de les Piscines, 
 
 Atès que davant la dificultat de cobrir totes les places sol·licitades, 
es fa necessari recórrer  a les convocatòries per establir l’ordre de preferència 
per a la contractació de personal subaltern i peó per cobrir interinament 
places vacants, atendre substitucions de personal, o cobrir serveis 
determinats de caràcter temporal, plans d’ocupació de 2003 i bossa de treball, 
 
 Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 
21452B013100 per atendre el cost de les esmentades contractacions. 
 
 Vista així mateix l’acta del Tribunal que va jutjar les convocatòries 
per establir l’ordre de preferència per a la contractació de personal subaltern i 
peó per cobrir interinament places vacants, atendre substitucions de personal, 
o cobrir serveis determinats de caràcter temporal, i plans d’ocupació de 2003, 
 
 Atès que segons l’informe del Departament de Recursos Humans, 
s’ha respectat l’ordre establert en l’esmentada convocatòria, a l’hora de 
realitzar l’oferta de treball, 
 
 Atès el que disposen els articles 16 i ss. i 94 del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, així com els articles 15.1. a) de 
l’Estatut dels Treballadors i 2on. del Reial Decret 2720, de 18 de desembre de 
1998, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de 
manteniment i vigilància de la Piscina Municipal Can Mercader, durant la 
temporada d’estiu 2004. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra i 
Servei Determinat a l’empara del R.D. 2720/98, de les persones, els lloc de 
treball i els períodes que tot seguit es relacionen, per la prestació de serveis 
com a subaltern, a la Piscina de Can Mercader per la temporada d’estiu de 
2004: 
 
Nom                                       Lloc de treball                              Períodes 
 
FRANCISCO MENGUAL ROSSI                      Subaltern-Manteniment               24/05/2004 Al 05/09/2004                
JOSE LUÍS PÉREZ FERNÁNDEZ                                    “                                         “                      “ 
JUAN PEDRO GARCÍA HERNÁNDEZ                              “                                         “                      “ 
DOLORES TAMARIT RAMOS                                          “                                         “                      “ 



13 

ROSA Mª. EGEA GUNTIN        “                                   26/05/2004 Al 05/09/2004 
VALENTIN SÁNCHEZ DELGADO                                    “                                   01/06/2004 Al 05/09/2004 
JOSEFA ASIN SOTO                                          Subaltern-Caixera                     14/06/2004 Al 07/09/2004 
Mª. DE LOS ANGELES MARTÍNEZ ENVID                      “                                         “                      “ 
 

 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats les retribucions 
corresponents als llocs de treball de Subaltern, d’acord amb les vigents taules 
salarials, aprovades per aquesta Corporació, en virtut dels acords assolits amb 
la representació del personal i les disposicions legals vigents. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, 
al Departament Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
          Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
 
           Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per donar una breu explicació del decret. 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.6.- Decret núm. 2839/04 de data 15 de juny. 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 30 de gener de 
2004, amb el número 258/04, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 25 de maig de 2003, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que mitjançant escrit del  Secretari de l’esmentat Consell de 
data 4 de juny d’enguany,   es sol·licita el nomenament de vocals, titulars i  
suplents de l’Entitat Unió General de Treballadors del Baix Llobregat. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 258/04, de 30 de 
gener, relatiu als membres del Ple del Consell  Comunitari de Serveis Socials 
de Cornellà de Llobregat, nomenant les persones següents: 
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• Unió General de Treballadors del Baix Llobregat 
 
 Titular:  José Espín Fernández 
 Suplent: Joan Sánchez Osete 
   
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Salut Pública, 
Consum i Benestar Social d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretari del Consell Comunitari de Serveis socials de Cornellà de 
Llobregat, i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest Decret fa referència a la modificació dels 
representants de l’UGT que canvien a  les persones que fins ara estaven 
presents. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
  3.7.- Decret núm. 2899/04 de data 18 de juny.  
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de cinc persones per 
desenvolupar tasques de suport en càrrega i descàrrega de muntatge 
d’escenografia, presentada pel Departament de Cultura i així com l’informe 
emès pel Departament d’Organització i Recursos Humans, 
 
 Atès que l’esmentada proposta es realitza per desenvolupar tasques 
de suport (càrrega i descàrrega, muntatge, ambientació, etc.), així com per 
aquells altres serveis de les mateixes característiques o similars, que es 
puguin requerir per les diferents activitats de la Festa Major Corpus 2004, 
 
 Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 
21451A013100 per atendre el cost de les esmentades contractacions, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16, 17, 18, 19 i 20 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals, així com el que disposa el R.D. 
2720/1998, de 29 de desembre en relació a les contractacions temporals per 
obra o servei determinat, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides   
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HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de Muntatge 
d’Instal·lacions Escenogràfiques per la Festa Major Corpus 2004. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, a l’empara de l’article 15.1 a) de l’Estatut dels Treballadors, 
de les persones que a continuació es relacionen, durant el període comprès 
entre el 8 i 15 de juny de 2004, ambdós inclosos, per la prestació de serveis 
com a Muntadors d’Instal·lacions Escenogràfiques per la Festa Major Corpus 
2004: 
 

Hector Puente García 47832150-Q 
Pablo Castán Valle 47776950-Q 
Raul Francisco Calvo Pons 47830235-X 
Martí Cuxart Benas 47776688-F 
Estel Rodríguez Gómez 47618438-C 

 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats una retribució bruta de 
655,42 euros, inclòs la part proporcional de pagues extres/vacances, per la 
totalitat de la prestació laboral que serà de 75 hores, realitzades d’acord amb 
les necessitats dels actes. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al 
Departament de Cultura, al Departament d’Organització i Recursos Humans i 
al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
 
 Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència al tema del personal 
que es contracta pel tema de la Festa Major. 
  
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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PROPOSTES  DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR I  COMERÇ 
 
 4.- Aprovar la rectificació de l’Inventari Municipal de Béns i 
Drets corresponent a les variacions patrimonials produïdes des de el dia 1 
de gener de 2003 i aprovades pel Ple municipal de data 23 de maig de 
2003, així com de les Empreses Municipals.   
 
 
 DICTAMEN 
 

 “El Ple de l’Ajuntament en sessió celebrada el 23 de Maig  del 2003, 
va acordar aprovar la rectificació de l’Inventari Municipal de Béns i Drets 
d’aquest Ajuntament, corresponent a l’any 2003. 
 

 Atès que de conformitat al que disposen els articles 103 i 105 del 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, cal procedir a la rectificació del 
Inventari corresponen  a l’any 2003. 
 

 Aquesta Comissió Informativa d’Interior i  Comerç,  proposa al Ple 
de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar la rectificació de l’Inventari Municipal de Béns i 
Drets corresponent a les variacions patrimonials produïdes des del dia 1 de 
Gener del 2003, i aprovades pel Ple Municipal de data 23 de maig del 2003. 
 
 Segon.- Remetre còpia de les rectificacions autoritzades per la 
Secretaria General de la Corporació, amb el vistiplau del President de la 
mateixa al Departament de Governació de la Generalitat, de conformitat amb 
allò que disposa l’article 105.3 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
 
 Tercer.-  Comunicar el present acord, juntament amb les còpies de 
les rectificacions, als Departaments d’Intervenció i Gestió Tributària, així com 
a les Empreses EMDUCSA i PRECSA.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que, de conformitat al que disposen els articles 103 i 105 del 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, cal procedir a la rectificació de 
l’Inventari corresponent  a l’any 2003, i el que faríem seria aprovar la 
rectificació de totes aquelles variacions patrimonials que s’han donat a 
l’Ajuntament i a les empreses municipals, des de l’1 de gener de 2003 fins a 
31 de desembre del mateix any. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 5.- Adjudicar a l’Empresa Construcciones Exisa, S.A. el 
contracte de les obres de construcció d’una escola bressol al Camp de 
l’Empedrat. 
 
 DICTAMEN 
 
  “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 
Objecte del contracte: Obres de construcció d’una escola bressol al camp de 
l’Empedrat. 
Tramitació: Ordinària. 
Procediment d’adjudicació: Obert. 
Forma d’adjudicació: Concurs. 
 
  Atès que les proposicions admeses a la licitació son les següents 
empreses: 
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Núm EMPRESA 
1 Servicios y Obras Hermanos Soro, S.L. 
2 Obres i Contractes Penta, S.A. 
3 Servicios y Obras Barcelona, S.L. 
4 Construcciones Pérez Villora, S.A. 
5 Sogesa Instalaciones Integrales, S.A. 
6 Cooperativa Construcciones Baix Llobregat, Sccl 
7 Seclasa Constructora 
8 Contrucciones Alfonso Ruiz, S.A. 
9  Teyco Construccions i Serveis 
10 Mrunner, S.L. 
11 Construccions Juanez, S.A. 
12 Construcciones y Mantenimiento G2, S.A. 
13 Construcciones Exisa, S.A. 
 
 Així mateix les proposicions de les següents empreses no han 
resultat admeses a licitació pel motiu que s’esposa: 
 
1 PROMOCIONES NAVAS, S.A.        Existeix un error manifest en el import 
                                                       de la proposició. 
 
 
  Atès que la Mesa de Contractació es va reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació a “Construcciones 
Exisa, S.A.”, per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i complir 
tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el present 
procediment. 
 
  El Ponent de la Comissió d’Interior i Comerç proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
  Primer.- Adjudicar a “Construcciones Exisa, S.A.” el contracte de 
Obres de construcció d’una escola bressol al Camp de l’Empedrat, amb 
estricta subjecció al Plec de Condicions Econòmic-Administratives aprovat pel 
Ple de l’Ajuntament de 29 d’abril de 2004. 
 
  Segon.- Establir com a preu del contracte, 1.001.052,62,- euros, 
IVA inclòs. 
 
  Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 40.042,10,- 
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 



19 

  Quart.- Retornar la garantia provisional per un import de 
22.597,12,- euros als licitadors següents : 
 
Núm EMPRESA  
1 Servicios y Obras Hermanos Soro, S.L. Ingressat en Tresoreria 
2 Obres i Contractes Penta, S.A. Ingressat en Contractació 
3 Servicios y Obras Barcelona, S.L. Ingressat en Tresoreria 
4 Construcciones Perez Villora, S.A. Ingressat en Contractació 
5 Sogesa Instalaciones Integrales, S.A. Ingressat en Contractació 
6 Coop. Construcciones Baix Llobregat, Sccl Ingressat en Contractació 
7 Seclasa Constructora Ingressat en Contractació 
8 Contrucciones Alfonso Ruiz, S.A. Ingressat en Tresoreria 
9  Teyco Construccions i Serveis Ingressat en Contractació 
10 Mrunner, S.L. Ingressat en Contractació 
11 Construccions Juanez, S.A. Ingressat en Tresoreria 
12 Construcciones y Mantenimiento G2, S.A. Ingressat en Tresoreria 
 
  Cinquè.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu 
de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
  Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
  Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
  Vuitè.- Notificar la present resolució al Departament de Via Pública, 
Manteniment i Serveis, la Intervenció Municipal, a l’adjudicatari, així com a la 
resta de participants. 
 
  Novè.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents:  
 
Exercici  Partida          Import 
2004  14 423CO 62200   332.250,07,- euros 
2005  14 423CO 62200   668.802,55,- euros 
 
Subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen 
manifestant que es tracta d’aprovar aquesta adjudicació. 
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 Aquest era un concurs obert de tramitació ordinària, al qual es van 
presentar 14 empreses. En aquest cas fem l’adjudicació a Construcciones 
Exisa, S.A. ja que van ser els que van presentar la millor oferta econòmica.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 6.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
17/2004 del pressupost  de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari 
i suplement de crèdit finançats amb càrrec al Romanent de Tresoreria, 
baixes per anul·lació de despeses i majors ingressos. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdit per suplement de crèdit 
amb càrrec a majors ingressos del Departament de la Dona, motivada per les 
aportacions percebudes de l’Institut Català de la Dona i de la Diputació de 
Barcelona per un import total de 13.400,- euros.   
 
 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de 
reconèixer crèdits d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, per als 
quals no existeix dotació adequada o suficient al vigent Pressupost, dels 
Departaments de Via Pública, Recursos Humans i Salut Pública, per un 
import total de 5.192,38 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de Via 
Pública, Manteniment i Serveis per suplement de crèdit amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria i a baixes per anul·lació de despeses per un import 
total de 546.853,- euros. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes 
Locals i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2004. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 17/2004 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria, baixes per anul·lació de despeses i majors ingressos, que es 
proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació 

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

02.315P1.2260501 ACTIVITATS/CENTRE INFORMACIÓ DONA 48.536,00 13.400,00 0,00 61.936,00

11.222A0.2260101 ATENCIONS PROTOCOL.LARIES/POLICIA 2.404,00 2.600,00 0,00 5.004,00

11.222B0.62304 MATERIAL SEGURETAT/POLICIA MPAL. 29.326,00 12.000,00 0,00 41.326,00

11.222B0.62400 ADQ.VEHICLES/GUARDIA URBANA (INC.03) 18.030,00 0,00 3.387,00 14.643,00

12.431B0.21302 REPARACIÓ ALARMES I EXTINTORS 42.840,00 25.000,00 0,00 67.840,00

12.431B0.6230120 FONTANERIA GENERAL 114.192,00 19.032,00 0,00 133.224,00

12.431B0.6230121 FONTANERIA GENERAL (INC.03) 19.032,00 0,00 19.032,00 0,00

12.431B0.6230202 SIST. REFRIGERACIÓ/FORMACIÓ (INC.02) 316.988,73 0,00 23.000,00 293.988,73
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12.431B1.22700 C.P.S/. NETEJA CENTRES 2.617.193,00 14.200,00 0,00 2.631.393,00

12.441A0.22714 C.P.S./ CLAVEGUERAM 189.283,89 2.784,00 0,00 192.067,89

12.442A0.22700 C.P.S./ NETEJA VIÀRIA 2.940.967,77 42.756,00 0,00 2.983.723,77

12.442B0.22719 C.P.S./ RECOLLIDA ESCOMBRARIES 1.692.696,05 20.799,00 0,00 1.713.495,05

12.442B0.22734 INCIDÈNCIES 12.000,00 0,00 10.000,00 2.000,00

13.431B0.2211004 SUBM.MATERIAL EDIFICIS (CR) 8.636,69 4.608,22 0,00 13.244,91

13.432C0.62306 MATERIAL INVENTARIABLE (REIS) (INC.03) 6.052,00 0,00 6.052,00 0,00

13.432D0.22751 C.P.S./ MANT. INSTAL.LACIONS REG 80.974,00 7.682,00 0,00 88.656,00

13.432D0.6110307 REHABILITACIÓ LLAC CAN MERCADER 40.250,00 0,00 40.250,00 0,00

13.432E0.2200002 MAT.OFICINA NO INV./MANTENIMENT (CR) 719,92 108,12 0,00 828,04

13.432E0.2260509 DESPESES DIVERSES/MANTENIMENT (CR) 0,00 147,90 0,00 147,90

13.432E0.62400 ADQ.VEHICLES/MANTENIMENT 40.150,00 0,00 40.150,00 0,00

14.422B1.6320100 ESCOLES PÚBLIQUES 581.127,00 21.000,00 0,00 602.127,00

14.423C0.62200 ESCOLES BRESSOL 375.000,00 77.000,00 0,00 452.000,00

14.431A0.6320103 REFORMES EDIFICIS MUNICIPALS (INC.03) 91.490,28 0,00 20.000,00 71.490,28

14.431A0.6320304 REFORMA EDIFICIS CEDITS A ENTITATS 116.198,00 0,00 30.000,00 86.198,00

14.432B0.6110413 REMODELACIÓ CARRERS I PLACES 563.424,68 302.000,00 0,00 865.424,68

14.452C0.6320305 REF.INSTAL.LACIONS ESPORTIVES (INC.03) 155.194,74 0,00 120.000,00 35.194,74

14.452C0.6320307 REF.INSTAL.LACIONS ESPORTIVES (INC.03) 39.261,63 0,00 38.000,00 1.261,63

21.121A1.16206 FORMACIÓ DEL PERSONAL (CR) 0,00 240,40 0,00 240,40

31.413E0.2260509 DESPESES DIVERSES/CONSUM (CR) 0,00 87,74 0,00 87,74

 TOTAL DESPESES   565.445,38 349.871,00 

      

  

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

71.870.00 ROMANENT TRESORERIA/CRÈDIT EXTR. 1.154.803,57 476,04 0,00 1.155.279,61

71.45519 GENERALITAT/I.C.DONA 0,00 6.000,00 0,00 6.000,00

71.46209 DIPUTACIÓ/ACTIVITATS DONA 3.000,00 7.400,00 0,00 10.400,00

71.870.01 ROMANENT TRESORERIA/SUPL.CRÈDIT 2.367.337,52 201.698,34 0,00 2.569.035,86

 TOTAL INGRESSOS   215.574,38 0,00 

      
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 

           Altes       Baixes 
 
Cap. I.- Despeses de personal 240,40 0,00 
Cap. II.- Compra béns i serveis 134.172,98 10.000,00 
Cap. VI.- Inversions reals 431.032,00 339.871,00 
 
                TOTAL 565.445,38 349.871,00 
 
ESTAT D’INGRESSOS 

                                     Altes                     Baixes 
 
Cap.VIII.- Actius financers 202.174,38 0,00 
Cap. IV.- Transferències corrents             . 13.400,00 0,00 
 
 TOTAL 215.574,38 0,00 
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 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que aquest és un expedient de 
modificació de crèdit, que té com a objectiu fer front –entre altres- a la revisió 
de preus d’un conjunt de serveis com pot ser la neteja de centres, 
clavegueram, neteja viària i recollida d’escombraries. 
 
 També té l’objectiu de fer front a un increment de la despesa per a 
la remodelació de carrers i places, i el conjunt d’altes puja a 565.445,38 euros  
i es financen amb baixes de 349.871,- euros, fonamentalment de partida 
d’instal·lacions esportives de l’any 2003, i altres partides, i un càrrec al 
romanent de tresoreria per 215.574,38 euros. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal del PP, senyor 
Manuel Jesús Casado Ruiz, per manifestar que s’abstindran. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 7.- Aprovar definitivament la modificació de les Ordenances 
Fiscals números 23, 24 i 26,  reguladores de les Taxes per la prestació de 
serveis a les Escoles bressol, a les Escoles Municipals d’Ensenyaments 
Especials i a l’Escola d’Educació Especial de Can Mercader 
respectivament. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord adoptat pel Ple Municipal en sessió del dia 25 de març 
de 2004, d’aprovació provisional de modificació de les Ordenances Fiscals 
números 23, 24 i 26, corresponent a les Taxes de prestació de serveis a les 
escoles: bressol, d’ensenyament especials i d’educació especial de Can 
Mercader, respectivament. 
 
 Atès el que disposa l’article 178.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local, així com l’article 17 del Real Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, relatius al procediment a seguir en 
l’aprovació d’ordenances fiscals per les Corporacions Locals,  
 
 Atès el que preveu l’article 47 de l’esmentada Llei 7/1985, en la 
seva redacció donada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per 
a la modernització del govern local, sobre l’adopció dels acords pel Ple 
Municipal, 
 
 Atès que l’esmentat acord ha estat exposat al públic, durant 30 
dies, segons anunci d’exposició publicat al Butlletí Oficial de la Província núm. 
81 de data 3 d’abril de 2004, als efectes de presentar reclamacions, de 
conformitat amb el que disposen els apartats 1 i 2 de l’article 17 de l’indicat 
text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, 
 
 Atès que el termini d’exposició pública ha finalitzat el dia 14 de 
maig de 2004, 
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 Atès que dins d’aquest període, el dia 16 d’abril, s’ha presentat una 
reclamació per part del Grup Municipal del Partit Popular, representat pel Sr. 
Manuel Jesús Casado Ruíz, en relació a les Ordenances núms. 23 i 24, 
 
 Atès que les al·legacions es concreten en els motius que a 
continuació s’indiquen: 
 
 Primera.- Que s’incrementi la renda per càpita compresa en 277,55 
euros, amb efectes retroactius i aplicant l’augment percentual aplicat a les 
Taxes i preus públics. 
 
 Segona.- Que es redueixin les quotes mensuals de les tarifes 
primera, segona i tercera pel que fa a les famílies amb una renda per càpita 
mensual inferior a 277,55 euros (més l’increment referit en l’al·legació 
primera), amb persones en situació de dependència crònica o per les 
nombroses. 
 
 Tercera.- Que les bonificacions es concedeixin prèviament o 
simultàniament a la seva sol·licitud dels serveis. 
 
 Quarta.- Que la reducció de la quota a pagar serà del 50% pel que 
fa als membres de les famílies amb una renda per càpita mensual inferior a 
277,55 euros (més l’aplicació de l’al·legació primera) i del 90% quan tinguin 
persones en situació de dependència crònica o que siguin famílies nombroses 
en els termes establerts per la legislació. 
 
 Atès que els motius adduïts pel reclamant han de ser desestimats 
en base als arguments que s’especifiquen a continuació, per a cadascuna de 
les al·legacions:  
 
 Primera, segona i quarta 
 
 L’annex de tarifes de cada una de les indicades Ordenances, preveu 
l’epígraf de reducció de quota per renda per càpita, precisant en el seu apartat 
núm. 2 la quantia màxima d’aquesta i l’apartat núm. 6 el tant per cent de 
reducció, segons l’obtenció de l’esmentada renda per càpita mensual. 
 
 Cal aclarir al reclamant que l’annex de l’Ordenança núm. 23 
únicament regula una tarifa i que les tarifes primera, segona i tercera que 
esmenta en el seu escrit, sols estan previstes en la núm. 24.  
 
 S’ha d’assenyalar al respecte que l’establiment i fixació dels 
paràmetres esmentats és una potestat  de l’Ajuntament, i aquests s’han 
determinat conforme al que disposa l’article 24 del citat text refós, i, en 
concret, el seu apartat 4, relatiu a la contemplació de criteris genèrics sobre la 
capacitat econòmica dels subjectes que hauran de satisfer la Taxa de que es 
tracti. Considerant, en conseqüència, que els imports i tants per cents fixats 
són els adequats i respecten, en tot moment, els principis constitucionals de 
l’ordre tributari. 
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 Tercera 
 
 Les reduccions de les quotes establertes en les Ordenances 
solament es poden concedir una vegada els interessats hagin aportat la 
documentació requerida i, pel Departament corresponent, s’hagi comprovat 
que reuneixen tots els requisits exigits, per tant, no es poden atorgar 
simultàniament a la presentació de la sol·licitud, ni de cap manera amb 
caràcter previ.   
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Desestimar, pels motius abans exposats, la reclamació 
presentada pel senyor Manuel Jesús Casado Ruíz, en representació del Grup 
Municipal del Partit Popular, contra la modificació de les Ordenances Fiscals 
números 23 i 24  reguladores de les Taxes per la prestació de serveis a les 
Escoles bressol i d’Ensenyaments Especials, respectivament. 
 
 Segon.-  Aprovar definitivament la modificació de les Ordenances 
que tot seguit es detallen: 
 

NÚM. TAXA 
 
23         Prestació de Serveis a les Escoles Bressol. 
24 Prestació de serveis a les Escoles Municipals  d’Ensenyaments  
         Especials 

          26     Prestació de serveis a l’Escola d’Educació Especial de Can 
Mercader. 

 
 Tercer.-  Disposar el següent: 
 

1) Que es publiqui el text íntegre de les indicades modificacions en el 
Butlletí Oficial de la Província. 

 
2) Que les modificacions entrin en vigor el dia 1 de setembre de 2004. 
 
3) Que es notifiqui el present acord al senyor Manuel Jesús Casado 

Ruiz, en representació del Grup Municipal del Partit Popular.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que ja s’ha comentat vàries vegades 
en la Comissió, que són l’Ordenança 23, 24 i 26. Es tracta d’aprovar 
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definitivament la Taxa que té una variació entre el 3 i el 4%, i amb l’increment 
de la necessitat que serà finançat fonamentalment per un increment de 
l’aportació municipal del 35% i d’un 28% de la Generalitat, donaríem per 
aprovades definitivament aquestes taxes. 
 
 A continuació intervé el  Regidor del Grup Municipal del PP, senyor 
Manuel Jesús Casado Ruiz, per manifestar que el seu Grup votarà en contra 
per una sèrie de raons. 
 
 Primer, perquè nosaltres vam presentar unes al·legacions que no 
crec que fossin al·legacions  incoherents ni desmesurades, sinó el contrari, 
mostra d’una posició constructiva. 
 
 Aquest tarannà dialogant del que es parla, i tal, jo realment, en 
aquest cas, no l’he pogut veure. 
 
 La quantitat de 277,55 euros que s’estableix com una quantitat 
bruta per persona per poder acollir-se a una bonificació, és una quantitat que 
no s’ha modificat –si més no- des del 2001. 
 
 Aleshores vostè ens presenta una modificació d’ordenances fiscals, i 
bé, pugen les tarifes amb un 4% -més o menys- que vostè ha dit, pel damunt 
de l’IPC, però bé, en això no entrarem, no obstant això, aquesta quantitat no 
s’hi toca, i seguim exactament amb aquesta mateixa quantitat. 
 
 Li poso un exemple clar. L’any passat en les escoles bressol es van 
matricular 274 alumnes, i només 6 van poder acollir-se a una bonificació, i 
això és un 0,45% dels alumnes que estaven en escoles bressol, i em sembla 
que és realment una xifra que no entra dintre d’aqueix govern progressista 
d’esquerres, de la ciutadania, i tot això. 
 
 Després uns càlculs de família. El salari mínim interprofessional 
crec que està en aquests moments al voltant de 490,- euros. Aleshores, posem 
una parella que té un fill i els dos tenen aqueix salari de 490,- euros i sumen 
un total de 980,- euros. Si dividim, tal com diuen les ordenances, entre els 
membres de la família ens dóna que la renta per capita és de 326,- euros, i no 
es podrien acollir a una bonificació fiscal, i estem parlant d’una família de tres 
persones a on ambdós cònjuges guanyen exactament el salari mínim 
interprofessional. Aleshores jo, com pot vostè comprendre, no crec que l’hagi 
dit en l’al·legació res de l’altre món, sinó simplement, primer, que estudiem el 
tema tot el Consistori amb totes les forces polítiques, per veure què es pot fer 
al voltant d’aquest tema, però si més no, com a mínim, -que això ja em sembla 
una situació greu- arribar a pujar tant com han pujat les ordenances fiscals, 
aquesta quantitat que vostè estableix com mínim.           
 
 Per això el PP votarà en contra i no troba aqueix afany de diàleg i de 
consens, que fa un mes es va dir. 
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 Novament pren la paraula el senyor Morlanes, per contestar el 
Regidor del Grup Municipal del PP, i dir-li que: “no crec que vostè tingui 
intenció de competir amb nosaltres a ser d’esquerres, per tant, estalviaré 
comentar aqueixa afirmació que ha fet.” 
 
 En tot cas sí que li diré que la reducció de tarifes està recollida -en 
el caso concret- en l’apartat segon i sisè de les ordenances, i que amb aqueixa 
petitísima  reducció que vostè planteja que fem, l’increment de la partida que 
ja s’ha explicat aquí es finança en un 35% per part de l’Ajuntament, és a dir, 
l’increment del cost que tindrà aqueixos serveis, un 35% els finança 
l’Ajuntament, un 28% els finança la Generalitat de Catalunya i la participació 
dels usuaris es redueix en un 17,32, i això vostè ho sap perquè se li ha 
explicat. 
 
 Per la qual cosa ens trobem que som tan avars recaptant que el que 
fem és que aportem com a Ajuntament més diners a aquests serveis que són 
imprescindibles i els usuaris aporten menys, i el que no podem fer -i això ho 
ha d’entendre vostè- és que s’ha de mantenir un equilibri pressupostari. 
Nosaltres hem donat prioritat a aquestes partides perquè per això som els que 
més aportem a aquesta despesa, però el que vostè planteja, senzillament és 
posar “en jaque” el servei. 
 
 És bo que s’entengui què és una taxa, perquè si no s’entén el que 
és, possiblement tot el que es diu està mancat de sentit. Una taxa és una 
quantitat que es paga per satisfer un servei, per tant, l’objectiu de 
l’Ajuntament que per definició hauria de ser  equilibrar el cost amb la 
recaptació, és un objecte al que nosaltres hem renunciat, perquè no només 
l’Ajuntament és el que més aporta sinó que és el que més creix en la seva 
aportació. 
 
 Més enllà no podem anar, i suposo que si ens haguessin deixat un 
millor finançament local en lloc d’una llei imposada d’estabilitat que ens ha 
retallat els ingressos, -per exemple l’IAE- avui podríem fer encara un millor 
servei del que fem, i com que no ha estat així, doncs aquest és el gran esforç 
que podem fer. 
 
 Novament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
Manuel Jesús Casado Ruiz, per manifestar que les dades que vostè comenta 
em sembla que són així, agraïm l’esforç que vostès fan, i fins i tot, amb 
aquesta llei que ens té mig embargats, però simplement li dic una dada 
objectiva i és que vostè puja les tarifes des del 2001 l’increment de l’IPC, i 
perfecte,  haurà pujat  al voltant d’un 15% en el 2001, i la tarifa –i aquesta és 
una dada objectiva- de 277,55 euros, per poder acollir-se a una bonificació, 
des del 2001 no la han pujat, i això és una dada objectiva. Simplement li dic 
això, que puja l’IPC per a pagar i no puja l’IPC per tenir un benefici?, i bé, no 
entro en cap altra discussió, simplement aquesta que li dic, tot l’altre del seu 
25%, del seu 40%, i de totes aquestes dades que sí que és veritat que vostè ja 
les ha comentat, doncs em semblen correctes, però em sembla que la llei 
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aquesta que vostè comenta no diu res de què s’hagin de congelar les 
bonificacions, o igual sí, i jo no la he llegit. 
 
 Finalment intervé novament el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes 
Galindo, per manifestar que, breument i per seguir il·lustrant al regidor del 
Partit Popular, hauria de saber que recentment hem cobrat la liquidació d’un 
dels impostos més importants que és l’impost d’activitats que ens va congelar 
el Partit Popular, entre les moltes altres coses que li va fer al món local, li vaig 
a dir quin era l’import d’aquestes partides en l’any 2002, 2003 i 2004. 
 
 L’any 2002, l’import d’aquestes partides era 1.277.000,- euros. 
L’any 2004, serà 1.654.000,- euros, és a dir, en aqueixos dos anys ha crescut 
un 33% la partida de les ajudes de menjador, escoles bressol que hem dit. 
 
 També li vaig a contar quin ha estat l’increment de l’aportació de 
cadascú. Els ciutadans han reduït la seva aportació en un 17%, i l’Ajuntament 
ha incrementat la seva aportació en un 35%, és a dir, en el 2002, aportàvem 
684.000,- euros i en el 2004, aportem 925.000,- euros.  
 
 La política es fa amb diner i l’Ajuntament fa polítiques socials, 
incrementant molt pel damunt la inflació, és a dir, la inflació en aquests tres 
anys ha pujat, no ha arribat a un 10% i l’aportació municipal més del triple i 
així es fan polítiques socials i no amb discursets que intenten demostrar que 
un està a l’esquerra de l’esquerra, i quan han governat han estat a la dreta de 
la dreta.    
        
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 8.- Aprovar provisionalment la Modificació puntual del 
planejament vigent de data 12 de juny de 2001 a l’illa delimitada pels 
carrers Mercè Rodoreda, Mª. Aurèlia Campmany i perllongació del carrer 
Pompeu Fabra, per assignar-hi la clau 10HP. 
 
 DICTAMEN 
 

 “Vist l’expedient incoat per a la Modificació puntual del Planejament  
vigent de data 12 de juny de 2001 a l'illa  delimitada pels carrers Mercè 
Rodoreda, Mª Aurèlia Capmany, i perllongació del carrer Pompeu i Fabra, de 
Cornellà de Llobregat, per assignar-l'hi la clau 10 HP.  
 
 Vist que data 29 d’abril de 2004 el Ple de l’Ajuntament aprova 
inicialment l’esmentada modificació puntual, així com la seva publicació 
mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona 
(data 6-5-2004),  el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (data 10-5-
2004) i el Periodico de Catalunya (8-5-2004). 
 
 Vist que en compliment de l’article 83.7 de la Llei 2/2002, 
d’Urbanisme, s’ha notificat el mencionat acord als ajuntaments del Prat de 
Llobregat, de l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de Llobregat, Sant Joan 
Despí i Esplugues de Llobregat, no havent-se presentat durant aquest termini 
cap al·legació. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Via Pública i Serveis, obrant a l’expedient.  
 
 Atesos els articles 74, 83 i 94 de la Llei 2/2002, de 14 de març 
d’Urbanisme de Catalunya.  
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 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local, 
el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Via Pública i Serveis proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
  

ACORDS 
 
                Primer.- Aprovar provisionalment la Modificació puntual del 
Planejament  vigent de data 12 de juny de 2001 a l'illa  delimitada pels carrers 
Mercè Rodoreda, Mª Aurèlia Capmany, i perllongació del carrer Pompeu i 
Fabra, de Cornellà de Llobregat, per assignar-l'hi la clau 10 HP. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa d‘Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que és la parcel·la que hi 
ha al darrera d’on van arribar els Reis aquest any, i és l’aprovació provisional 
per a convertir aquest terreny en una zona 10HP, destinada a habitatge 
protegit per fer habitatges per a la tercera edat. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
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Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 9.- Modificar la titularitat de la parcel·la núm. 67, inclosa en el 
Projecte d’Expropiació pel sistema de taxació conjunta de les finques 
compreses dins el Polígon 2 del Pla Especial d’Assignació d’Usos del 
Subsector Ribera-Serrallo, i rectificar així mateix, l’error de fet consistent 
en la titularitat de les finques 28 i 88 del projecte d’expropiació  
esmentat, i en conseqüència atribuir la titularitat de la finca núm. 28 a la 
senyora Antonia Triquell Parcerisa i la finca número 88 al senyor Julio 
Ochoa González. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les 
finques compreses dins el Polígon 2 del Pla Especial d’Assignació d’Usos del 
Subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat, aprovat definitivament per 
la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, en data 15 de novembre de 2000.  
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme i Habitatge de 
data 27 de maig de 2004, obrant a l’expedient del qual es desprèn que de la 
informació aportada per alguns dels afectats s’ha obtés dades que modifiquen 
la titularitat assignada a 3 finques concretament a les identificades en el 
projecte amb els números 67, 88 i 28. 
 
 Atès que si bé la finca 67 està atribuïda a la senyora Maria 
Romualdo Cormán i altres, arrel de la certificació de domini i càrregues 
aportada per la senyora Romualdo s’ha comprovat que registralment es tracta 
de dues finques, una de les quals li pertany i l’altra és propietat de la senyora 
Maria Cormán Sanz que va morir intestada segons les manifestacions 
efectuades, motiu  pel qual i atenent les dades registrals s’ha procedit a la 
valoració de la finca número 67 del projecte en dues parts, assignant cada 
part a la seva titular. 
 
 Vist l’escrit presentat en data 26 de maig d’enguany, amb Registre 
General d’Entrada en aquest Ajuntament número 17.480, per la senyora 
Antonia Triquell Parcerisa, mitjançant el qual manifesta que és propietària 
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d’una parcel·la inclosa en el Polígon 2 del Pla Especial esmentat indicant           
així mateix que en haver-se produït un error en el número de la finca no ha 
rebut cap notificació de pagament 
 
 Atès que segons les dades obrants a l’expedient d’expropiació 
inicialment la finca 87 va ser assignada a la senyora Antonia Triquell, i les 
finques número 28 i 88 a la senyora Concepción Bartolí Bernadich. 
 
 Atès que durant el termini establert per a la formulació 
d’al·legacions a l’aprovació inicial de projecte d’expropiació, la senyora 
Concepción Bartolí Bernadich presentà al·legacions mitjançant les quals, entre 
d’altres qüestions, manifesta que no era propietària de les finques números 28 
i 88, sinó de la finca 87. 
 
 Atès que el senyor Julio Ochoa González també va presentar un 
escrit d’al·legacions on manifestà que és hereu de la seva mare, senyora Emilia 
González Forus, la qual era propietària d’una parcel·la en l’àmbit del Polígon 2 
del subsector Ribera-Serrallo. 
 
 Atès que arrel d’aquestes al·legacions i en base a la documentació 
que aporten els afectats, es modifiquen les titularitats de les finques en el 
sentit d’atribuir la finca número 87 a la senyora Concepció Bartolí Barnadich, 
la finca número 88 al senyor Julio Ochoa González; i la finca número 28, de 
propietat desconeguda. 
 
 Atès que amb les noves dades aportades el proppassat 26 de maig, 
resulta que en realitat la finca número 88 pertany a la senyora Antonia 
Triquell Parcerisa i la finca número 28 al senyor Julio Ochoa González. 
 
  Vist l’article 105.2 de la Llei 4/1999, modificació de la Llei 30/1992, 
de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú, en el qual s’estableix que, les 
Administracions públiques, podran,  rectificar, en qualsevol moment, d’ofici o 
a instància dels interessats els errors materials, de fet o aritmètics existents 
en els seus actes. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea  
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 
     ACORDS  
 
 Primer.- Modificar la titularitat de la parcel·la número 67, inclosa 
en el Projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les finques 
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compreses dins el Polígon 2 del Pla Especial d’Assignació d’Usos del Subsector 
Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, en el sentit de concretar les dues 
propietàries acreditades, la senyora Maria Romualdo Cormán i senyora Maria 
Cormán Sanz atribuint a cadascuna la superfície i elements que els hi 
corresponen, i en conseqüència la valoració efectuada, d’acord amb el 
document que s’adjunta com a annex número 1 i que forma part integrant del 
present acord. 
 
 Segon.- Rectificar l’error de fet consistent en la titularitat de les 
finques 28 i 88 del projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de 
les finques compreses dins el Polígon 2 del Pla Especial d’Assignació d’Usos 
del Subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, i en conseqüència 
atribuir la titularitat de la finca número 88 a la senyora Antonia Triquell 
Parcerisa i la finca número 28 al senyor Julio Ochoa González. 
 
 Tercer.- Elevar els presents acords a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona per a que, si s’escau, en la seva qualitat d’òrgan 
competent per a l’aprovació definitiva del Projecte d’expropiació del sistema de 
taxació conjunta de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla Especial 
d’Assignació d’Usos del Subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, 
que es porta a efecte mitjançant acord de data 15 de novembre de 2000, a fi 
que adopti l’oportú acord de rectificació d’errors del mateix.  
 
 Quart.- Notificar els presents acords als interessats pel seu 
coneixements i efectes.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa d‘Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que aquí la titularitat de 
les parcel·les és una mica complicada i el que fem és, respecte d’una parcel·la 
que ja se l’hi havia assignat a un propietari canviar-la per una parcel·la que 
s’havia assignat a l’Ajuntament, perquè a l’hora d’escripturar s’ha demostrat 
que hi havia un error i, per tant, el que es fa és rectificar aquest error, de 
manera que la parcel·la que era de propietat municipal és d’aquesta gent i la 
parcel·la d’ells és de propietat municipal, però els metres són els mateixos.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 

MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 10.- Restar assabentats de la nova modificació dels membres 
integrants de la Ponència Tècnica Municipal d’Activitats. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Aquest Ajuntament, en conformitat al que disposa l’article 29 de la 
Llei 3/1998, de 27 de febrer, de la Intervenció Integral de l’Administració 
Ambiental, per tenir una població superior a 50.000 habitants, ostenta 
competències per informar, amb caràcter previ a la seva concessió, les 
sol·licituds de llicències ambientals que es tramiten en aquest terme 
municipal, mitjançant la constitució d’una Ponència ambiental municipal en 
els termes previstos per l’Ordre de 18 de gener de 2000. 
 
 Atès que  en execució del que anteriorment s’ha exposat, aquest 
Ajuntament, inicialment mitjançant acord plenari de data 15 de juliol de 1999, 
i posteriorment mitjançant l’article 97 del ROM, va constituir la Ponència 
Tècnica Municipal d’Activitats. 
 
 Atès que pel fet d’haver-se renovat aquesta Corporació com a 
conseqüència  de les Eleccions Locals convocades mitjançant Decret 
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374/2003, de 31 de març,  i de la constitució del nou Ajuntament el dia 14 de 
juny de 2003, mitjançant acord plenari adoptat el dia 19 de juny següent, 
modificat posteriorment per nou acord de 29 d’abril d’enguany, el Ple de la 
Corporació va restar assabentat de les persones que, d’acord amb el que 
disposa l’article 97 del Reglament  Orgànic Municipal, integren, en aquest 
mandat, l’esmentada Ponència. 
 
 Atès que com a conseqüència de la modificació de l’Organigrama 
Municipal, operada mitjançant acord plenari de data 27 de maig d’enguany, 
resulta necessari procedir a donar compte novament al Ple de la nova 
configuració nominativa d’aquesta Ponència, a l’haver-se produït un canvi 
d’adscripció de personal en relació als llocs de treball de Cap del Departament 
d’Activitats i Cap del Departament Administratiu d’Urbanisme, Via Pública i 
Serveis. 
 
 Atès que, a més, com a conseqüència de la clara interrelació de 
funcions que es produeix entre els Departaments Municipals d’Activitats i 
d’Urbanisme, Via Pública i Serveis en aquesta matèria, es considera 
aconsellable que assisteixi a les reunions de la Ponència l’actual Cap del 
Departament Administratiu d’Urbanisme, Via Pública i Serveis. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Restar assabentats que d’acord amb l’article 97 del ROM 
de la Ponència Tècnica Municipal d’Activitats, que assumirà les funcions que 
la Llei 3/1998, de 27 de febrer, encomana als òrgans ambientals municipals, i 
que quedarà integrada pels membres següents: 
 

• President: El Tinent d’Alcalde senyor Sergio Fernández Mesa. 
 
• Vocals: 
 

Regidora  
Senyora M. Carmen Romero López 
 
Cap de l’Àrea d’Urbanisme i Serveis. 
Senyora  M. Luz Araujo Cantón 
 
Enginyer Superior d’Activitats 
Senyor Joaquín Morales González 
 
Cap de la Guàrdia Urbana. 
Senyor Benjamín García Angosto 
 
Cap Local de Sanitat 
Senyor  Alfonso Paño Lalana 
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Cap del Departament d’Activitats  
Senyora  Carmen Costafreda Roda 

 
• Secretari: La Secretaria General de l'Ajuntament o persona en qui 

delegui. 
 

 Assistiran  a les seves sessions, amb veu i sense vot, el Tècnic de 
Medi Ambient i Sostenibilitat, senyor David Calabuig Aracil, i la Cap del 
Departament Administratiu d’Urbanisme, Via Pública i Serveis, senyora Laura 
Pérez Gálvez. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a la Conselleria de Medi Ambient 
de la Generalitat de Catalunya, i als membres integrants de la Ponència, pel 
seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que aquesta modificació és fruit dels 
canvis organitzatius, ja que la persona que fins ara estava a la Ponència, ara 
és la Cap d’Urbanisme i, per tant, s’integra l’actual Cap d’Activitats, senyora 
Carmen Costafreda.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 11.- Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya la gestió directa 
d’un dels quatre programes de televisió local amb tecnologia digital 
inclosos en el canal múltiple, per poder prestar el servei públic de 
televisió digital local. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la comunicació realitzada per la Subdirecció General de 
Mitjans Audiovisuals de la Secretaria de Comunicació del Departament de la 
Presidència de la Generalitat de Catalunya, en data 14 de maig de 2004, 
relativa a la ordenació de la gestió de les televisions locals amb tecnologia 
digital. 
 
 Atès que el Reial Decret 439/2004 de 12 de març, va aprovar el Pla 
Tècnic Nacional de la Televisió Digital Local, amb l’objecte d’establir la reserva 
dels canals múltiples destinats a la prestació del servei públic de televisió 
digital local en cadascuna de les demarcacions territorials que preveu. 
 
 Atès que l’article 9.1 de la Llei 41/1995, de 22 de desembre de 
televisió local per ones terrestres, marca que els municipis inclosos dins de 
cada demarcació podran acordar la gestió directa d’un dels quatre programes 
de televisió local amb tecnologia digital inclosos en el canal múltiple 
corresponent. 
 
 Atès, que la disposició transitòria segona, apartat 3, de la Llei 
41/1995, estableix que el termini per determinar la forma de gestió del 
programa assignat a l’agrupació de municipis és de tres mesos a comptar  des 
de l’aprovació del Pla Tècnic Nacional de la Televisió Digital Local. 
 
 Atès, l’interès del nostre municipi de gestionar un programa del 
canal múltiple corresponent.  
 
 Per tot això, l’Alcaldia-Presidència proposa al Ple Municipal de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat l’adopció dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.-  Sol·licitar la gestió directa d’un dels quatres programes de 
televisió local amb tecnologia digital inclosos en el canal múltiple 
corresponent, per poder prestar el servei públic de televisió digital local. 
 
 Segon.-  Ser inclòs en el procediment per a l’atorgament de la 
concessió corresponent. 
 
 Tercer.- Donar coneixement d’aquest acord a la Subdirecció 
General de Mitjans Audiovisuals de la Secretaria de Comunicació del 
Departament de la Presidència de la Generalitat de Catalunya els antecedents 
acords, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  de la senyora Glòria Recio Díaz, com a Regidora-Delegada 
de Mitjans de Comunicació, es fa una explicació de la Moció, manifestant que 
això està emmarcat en el pas de la tecnologia analògica de la televisió local a la 
televisió digital.  
 
 Marcaria dos objectius, per un costat, la millora en la recepció de la 
senyal per part de l’usuari, i per altre costat, un marc molt concret en tot 
aquest gran espectre que marca la tecnologia analògica en allò que és l’emissió 
de televisió. 
 
 Amb aquest objectiu en l’any 1995 es va redactar una llei que 
establia entre d’altres coses, canals múltiples, i que atorgava canals múltiples 
a diferents zones. 
 
 Nosaltres estem inclosos dintre del canal múltiple de l’Hospitalet i 
cada canal múltiple es composa de quatre programes. Aqueixa mateixa llei, a 
més, va fixar uns terminis de finalització d’emissió en tecnologia analògica que 
s’emmarca en el 2012 i indica que s’ha de redactar un Pla Tècnic Nacional que 
regularà l’inici d’aquesta tecnologia digital i com es començarà a parcel·lar. 
 
 Aquest Pla Tècnic va sortir el 12 de març de 2004, i estableix que el 
mes de juliol serà la data límit per poder fer les sol·licituds de cada localitat 
que té una televisió o té l’objectiu de mantenir una televisió, per a partir de la 
sol·licitud, fer el repartiment de programes dintre de cada canal múltiple. 
 
 Aquest és el nostre objectiu amb aquesta Moció, i és tracta 
simplement de formalitzar la petició. Entrar dintre de la bossa dels 24 
municipis que composem el canal múltiple de la zona de l’Hospitalet, no vol 
dir que començarem a emetre ara, sinó que reservem aquesta possibilitat 
d’emetre, ja que aquest futur de la televisió, és la televisió digital en quant  
millora l’emissió i és de l’ampli espectre. 
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 Això és el que fem, formalitzar aquesta sol·licitud davant la 
Secretaria d’Audiovisuals de la Generalitat de Catalunya. 
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 12.- Donant suport a la iniciativa dels Amics de la Sardana de 
Cornellà de Llobregat, perquè la Generalitat de Catalunya atorgui la Creu 
de Sant Jordi al senyor Josep Llobera i Ramon. 
 
 DICTAMEN 
 
 “L’any 1996 i com a resposta a la iniciativa d’Amics de la Sardana  
de Cornellà,  i d’altres entitats de la ciutat com ara Patronat Cultural i   
Recreatiu,  Agrupació Sardanista  de Cornellà, Coral Nova, Unió Excursionista  
de Catalunya,  tots ells  coincidint  en  la indubtable  labor  realitzada  pel 
senyor  Llobera  i  Ramon, que  amb  la  seva  personalitat callada, modesta i 
tenaç ha  col·laborat en totes  aquelles activitats  que  han  fet possible  el  
manteniment   d'una llengua, d'una cultura i d'una identitat. 
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 Atès que davant de totes les peticions ciutadanes lloant  aquests 
valors personals, que alhora suposen un patrimoni cultural per a la ciutat de 
Cornellà de Llobregat i el món de la cultura en el nostre municipi, per acord 
plenari de data 30 de maig de 1996, es va acordar atorgar al senyor Josep 
Llobera i  Ramon, la  Medalla d'or de la ciutat de Cornellà de Llobregat,  en 
reconeixement de la seva trajectòria personal i  professional. 
  
 Atès que la dilatada i brillant trajectòria professional i cultural del 
cornellanenc Sr. Llobera ha continuat vigent i fructífera des d’aleshores a 
ençà, un cop més la ciutat de Cornellà i des del teixit associatiu cultural, 
encapçalat per l’entitat Amics de la Sardana, ha donat un pas més en el 
reconeixement a la seva persona que representa com poques l’essència 
d’identificació de la llengua i la filologia catalana a Cornellà, presentant la 
sol·licitud per que li sigui concedida en mèrit a tots aquests anys 
d’importantíssima labor, la Creu de Sant Jordi de mans de la Generalitat de 
Catalunya al senyor Josep Llobera i Ramon. 
         
 Per tots aquests motius s’informa favorablement de l’acord de 
recolzament de l’esmentada iniciativa, en els termes ja manifestats per 
l’Alcalde-President d’aquest Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
 
 Que a Cornellà de Llobregat, en concret, La Principal ha 
desenvolupat un paper cabdal en dimensions ben diferents: des de garantir la 
difusió de la Sardana i la cultura popular i d’arrel tradicional catalana com a 
objectiu principal fins a saber-se implicar, més enllà de les seves motivacions 
directes i finals, en el compromís de col·laborar en molts altres afers i 
iniciatives que la ciutadania ha impulsat en interès general de la col·lectivitat 
dins l’àmbit socio-cultural. 
 
                 Per tots aquest motius i d’altres que son inherents a la trajectòria i 
a la dinàmica de Josep Llobera i Ramon, pel seu paper indiscutible com a 
referent de l’expressió lingüística catalana queda palesa amb la seva 
trajectòria, també hem de deixar clar que al dels seus anys de feina que ara 
cal celebrar merescudament, ha complert amb escreix l’escomesa de difondre 
la llengua i a la vegada amb ella la historia de Cornellà tot contribuïnt a 
l’educació i formació de centenars de persones que s’han integrat, participat o 
col·laborat en la seva important tasca, com a un dels especialistes  més  
importants  en  l'estudi dels topònims, ja que a ell se li  deu  gran part  de les 
denominacions dels carrers de la Ciutat.  
  
 Atès que l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat està interessat en 
recolzar la iniciativa esmentada, adoptant l'acord corresponent. 
  
 Per tot això, l'Alcaldia-Presidència proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 
 
  



42 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar, pels motiu assenyalats a la part expositiva dels 
presents acords, el recolzament d’aquest Ajuntament a la iniciativa d’Amics de 
la Sardana i altres entitats ciutadanes de petició de la concessió de la Creu de 
Sant Jordi que atorga la Generalitat de Catalunya   al senyor Josep Llobera i 
Ramon, en els termes ja manifestats per l’Alcalde-President d’aquest 
Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
  
 Segon.-  Comunicar els acords adoptats a la Conselleria de Cultura 
de la Generalitat de Catalunya i l'entitat esmentada pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor del Grup Municipal de CiU,  senyor Francesc 
Molina Núñez, es fa una explicació de la Moció, manifestant que voldria 
començar dient que un país, o un poble, es fan amb el treball col·lectiu de 
tots/es, però sempre destaquen actuacions individuals, com ha estat per a 
Cornellà i per a llengua de Catalunya, el català, la tasca realitzada pel senyor 
Josep Llobera i Ramon, que és un barceloní de 82 anys que ha estat adoptat 
per la nostra ciutat. De fet ell va arribar aquí l’any 1930 i des de llavors es va 
establir en aquesta ciutat i, fins ara, ha desenvolupat una tasca molt 
important en defensa i en promoció del català i de la cultura en general. 
 
 Voldria fer referència a alguns trets de la seva biografia que 
majoritàriament tots coneixem, però que justificarà el motiu d’aquesta Moció. 
Per exemple, voldria dir que l’any 1947 fou un dels fundadors de la Delegació 
local de la Unió Excursionista, (UEC), on va organitzar sardanes i també tot 
un seguit de conferències “Pro Cornellà” i cursos de català, que cal dir que 
aquests foren els primers que hom feia al poble després de la guerra, és a dir, 
va ser en aquell any 1947 que es va reiniciar el procés de l’ensenyament del 
català, com tots sabem, de forma no reconeguda i amagant-se en aquest cas 
de les autoritats del moment. De fet, molts d’aquests cursos s’amagaven 
darrera de tallers relacionats amb altres àmbits de l’actuació a Cornellà. 
 
 A Cornellà, durant el franquisme, va ésser durant molts anys l’únic 
professor de català, a casa, en cases particulars i, pràcticament clandestines, 
al local de la delegació de la EUC, generalment en classes voluntàries i 
gratuïtes, fins que es va incorporar a l’organització de la JAEC, (Junta 
Assessora per l’Ensenyament del Català). Va impartir molts cursos entre 
Cornellà, Gavà, Esplugues, Sant Just Desvern i Barcelona, la qual cosa vol dir 
que tota la seva feina no quedava emmarcada només en la nostra ciutat, sinó 
que, com amant de la llengua i com a persona preocupada per la seva difusió, 
la feia extensiva a altres poblacions de la Comarca del Baix Llobregat. 
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 També cal dir que a partir d’un cert moment, foren importants, a 
Cornellà, les seves classes a l’Institut (ara) Francesc Macià, amb centenars 
d’alumnes, les de la Diputació de Barcelona i les de l’Acadèmia que dirigia el 
senyor Ramon Bonet a Sant Ildefons. 
 
 A ell se li deu gran part de les denominacions dels carrers de la 
ciutat, motiu de la toponímia de Cornellà de Llobregat. Va rebre el Premi 
Eduard Brossa l’any 1956, per part de la Societat Catalana de Geografia. 
També té el Premi de la Fundació Huguet l’any 1967 per l’obra “El català 
bàsic” considerada fonamental per a l’ensenyament i la integració dels 
immigrants. Després va col·laborar durant 15 anys en un servei anònim i 
gratuït a la Crònica Catalana del setmanari rossellonès “La Croix des 
Pyrénées-Orientales”. Els anys 1985, 1986 i 1987 va fer la columna “El 
llenguatge” del Diari Avui, en deixar de fer-la l’Albert Jané que se n’havia 
encarregat fins aquell moment. 
 
 Després, per indicació d’en Joan Triadú, redactà diversos cursets de 
gramàtica i de cultura general catalana per correspondència, que tingueren 
força difusió, amb més d’un miler d’alumnes (fins i tot de Madrid). 
 
 A petició de la Creu Roja de Barcelona va treballar amb dedicació 
especial en la traducció al català de la Declaració Universal dels Drets de 
l’Home.  
 
 És autor de la lletra de la sardana “Jordiada” que commemora, com 
tots sabem, la Diada de Sant Jordi en la nostra ciutat. També és autor d’altres 
lletres com “Sardanes a Cornellà”.         
 
 També se li ha de reconèixer la seva obra com a escriptor, ja que va 
fer el llibre “El Cornellà dels anys 30”, de cita obligada per a tots els 
historiadors cornellanencs d’aquestes dates. 
 
 En fase més o menys avançada -encara continua treballant- té 
diversos projectes i treballs, com és ara un diccionari català-suec i suec-
català; un recull de jocs d’infants de Cornellà; una novel·la, etc.  
          
 El seu nom ha quedat recollit en algunes publicacions com el 
“Diccionari Biogràfic Alberti” (4 volums), i la “Enciclopèdia Salvat Català” (18 
volums). 
 
 Tot això és només una breu pinzellada de la feina que ha fet durant 
tots aquests anys en Josep Llobera. I com a conseqüència d’això, l’any 1996, 
aquest Ajuntament li va fer el reconeixement més important que fa com a 
ciutat a qualsevol dels seus ciutadans, que va ser la Medalla d’Or de la Ciutat. 
Ara, vuit anys després, els Amics de la Sardana, com en aquell moment van 
fer ells mateixos i altres entitats, han cregut oportú proposar-lo per la Creu de 
Sant Jordi, que és el màxim reconeixement en l’àmbit de la cultura a nivell de 
Catalunya. 
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 Quan això ens ho van comentar, vam pensar que era important que, 
a part del reconeixement i del suport que poguessin donar altres entitats, els 
ciutadans de Cornellà i fins i tot els grups polítics, que com a govern i com 
Ajuntament de la ciutat també ho poguéssim fer. Vam parlar amb l’Alcalde, li 
vam proposar i va creure que era molt oportú de poder-ho fer i gràcies a això 
avui presentem aquesta Moció que esperem tingui el suport i el recolzament de 
tothom i que acabi amb la concessió de la Creu de Sant Jordi per al senyor 
Llobera.      
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que creu que tots estem d’acord no sols en reconèixer a 
aquesta persona tota la trajectòria que ha comentat el senyor Francesc 
Molina, sinó en què realment es pugui arribar a què li facin aquest 
reconeixement autonòmic a una persona tan entranyable per a la nostra 
ciutat.  
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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II 

 
PART DE CONTROL 

 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’ERC-AM, referida al projecte de 
construir un altre centre comercial a la zona on s’ha d’ubicar el camp del 
R.C.D. Espanyol. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que  el Grup Municipal d’ERC va donar suport a la iniciativa 
del govern de la ciutat d’urbanitzar l’espai on es construirà el camp de 
l’Espanyol i zones adjacents amb camps de futbol i d’altres equipaments, en 
entendre que es recuperava un espai força deteriorat de la ciutat i alhora se’n 
podien despendre d’altres beneficis, sota el compromís, expressat en repetides 
ocasions pel Tinent d’Alcalde Morlanes, que tant sols s’hi ubicarien espais 
privats destinats a oci i lleure familiar i comerç relacionat amb l’esport així 
com instal·lacions hoteleres. 
 

 Atès que tot sembla indicar que allò que realment es pretén 
s’allunya del compromís abans esmentat. 
 

 Sol·licitem al plenari municipal que prengui els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat aturi el projecte 

de construcció de qualsevol centre comercial adjacent al camp de l’Espanyol 
que no s’adeqüi als paràmetres explicitats en aquest plenari, a través del 
tinent alcalde Morlanes. 
 

 Segon.-  Que s’encarregui l’elaboració d’un estudi tècnic sobre la 
viabilitat d’un nou gran centre comercial a Cornellà 
 

 Tercer.- Que es ratifiqui el comprimís adquirit pel Govern de la 
ciutat de limitar els espais comercials a zones d’oci i lleure familiar i comerç 
relacionat només amb l’esport, així com les places hoteleres.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, es fa una explicació de la Moció, manifestant el següent: 
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 En primer lloc voldria dir que el meu Grup comença fent-se una 
autocrítica, per haver estat ingenus, però el nostre nivell d’ingenuïtat és 
proporcional al nostre nivell de decepció. 
 
 Hem estat ingenus perquè havíem confiat -i estem molt decebuts en 
conseqüència i encara em dol haver de dir això aquí públicament- en la 
personalitat del Tinent d’Alcalde, senyor Morlanes, una persona que fins ara 
sempre amb nosaltres havia tingut un tracte exquisit i sempre havíem pensat 
que era una persona amb la qual era fàcil dialogar i, precisament, perquè 
teníem aquesta reciprocitat -que jo entenia que era reciprocitat- potser sí que 
vam baixar la guàrdia. En tot moment el Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana havia fet cas cabal  a unes expressions repetides vegades i 
vegades: que al costat del Camp de l’Espanyol hi hauria un gran espai d’oci, 
de lleure familiar, hoteler i comerç relacionat amb el món de l’esport. 
 
 Repeteixo que començo fent un acte d’humilitat, reconeixent una 
certa autocrítica. Potser si hagués estat una altra persona, no haguéssim 
baixat la guàrdia, però amb ell la vam baixar i ens el vam creure. Bé, això 
passa a la vida, i potser aquí ja no s’ha de dir res més en aquest sentit.  
 
 En canvi, això es tradueix políticament en un grau d’indignació. 
Crec que a nosaltres, estant a l’oposició, el mateix Tinent d’Alcalde, senyor 
Morlanes, alguna vegada ens havia regalat l’oïda dient-nos “m’heu sorprès, us 
agraeixo que doneu suport al projecte”. Certament, nosaltres, des de l’oposició, 
haguéssim pogut dir que no i vam dir que sí. 
 
 De manera que crec que ens mereixíem haver estat més coneixedors 
del dia a dia del projecte, és més, l’altre dia, per sorpresa i gairebé per atzar, 
ens vam assabentar del projecte de modificació de la Llei que, conjuntament 
amb el paquet de Llei d’Acompanyament, ha d’anar al plenari del Parlament de 
Catalunya. Sé d’altres grups municipals que tampoc en sabien res i alguns 
molt propers al grup majoritari, és més, en una reunió que vam tenir a la 
companya el president de la secció local d’Esquerra Republicana, 
conjuntament amb un company que té cura dels temes de comerç, el mateix 
Tinent d’Alcalde, senyor Martínez Flor, semblava una mica “descol·locat”. 
Tampoc no  en sabia gaire cosa. 
 
 Crec que políticament no ens mereixíem aquest tracte, que crec que 
és de menysteniment, per no dir de menyspreu amb un grup municipal que 
també formem part de l’Ajuntament i que, a més a més, va donar suport al 
projecte a ulls clucs, en un acte –jo diria- de responsabilitat i, fins i tot, -
potser- de generositat. 
 
 De manera que estem molt dolguts i políticament estem “tocats”, 
perquè evidentment estem en una situació difícil, desagradable i considerem 
que hem de reaccionar. Nosaltres pensem reaccionar. Evidentment,  som un 
grup minoritari i, possiblement, pagarem encara més intentar ser 
conseqüents, però vam votar que sí, justament  perquè ens semblava, primer, 
que afectava a un terreny que estava molt degradat, és més, nosaltres fins i tot 
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vam publicar en la nostra revista que diríem no, i al cap d’un mes vam 
rectificar i vam dir que sí, perquè havíem sospitat que havia d’anar el Camp de 
l’Espanyol en aquells terrenys que nosaltres considerem –segons el nostre 
criteri- que s’han de transmetre a les noves generacions i que són els terrenys 
de banda i banda de la carretera anant cap a Sant Boi.  
 
 Efectivament,  amb bon criteri per part de l’Ajuntament, es van triar 
uns terrenys deteriorats, que pertanyen als dos termes municipals i, a més a 
més, semblava que era una bona operació, que la ciutat se’n podria aprofitar, i 
bé, tant sols a l’últim tram ens hem sentit enganyats. 
 
 Vivim en una societat capitalista, que és la que és. Fins i tot estic 
disposat a pensar que no era aquesta la voluntat final, tan de bo!. Potser, 
s’haguessin pogut atreure capitals només amb el projecte inicial, però el 
mercat és el mercat, i els inversors suposo que amb els seus diners no hi 
juguen, no fan aventures i tal vegada només els capitals poden venir si hi ha 
un rendiment via centre comercial. 
 
 Si això és així, ho haguéssim hagut de saber, haguéssim hagut de 
participar-hi i, a més a més, igual que una persona quan s’ha d’intervenir 
quirúrgicament abans li fan unes anàlisis, com a mínim, de sang, crec que 
haguéssim hagut de demanar un estudi fet per persones competents, per 
conèixer realment si la ciutat de Cornellà pot suportar un altre centre 
comercial. Podria ser que en pogués suportar, no un, fins i tot tres. Bé, potser 
sí, però això hauríem  de saber-ho. 
 
 Finalment, nosaltres, al llarg d’aquests quatre anys, hem votat 
diverses vegades tota mena d’adhesions a un tipus de societat, a un tipus de 
ciutat sostenible i, pel que vaig llegint darrerament i fins i tot en un fòrum en 
el qual hi vaig assistir fa poc, -d’aquests que es fan ara- es parlava que els 
centres comercials justament el que feien era desertitzar els centres, més enllà 
d’estimular a aquestes societats basades en el consumisme. 
 
 Què demanem?, doncs demanem el que no podem demanar, i dic el 
que no podem demanar, perquè jo ja accepto que, fil per randa, les paraules 
avalaran el que dirà el govern de la ciutat, però, en canvi, les altres paraules, 
el que realment tots enteníem quan parlava el Tinent d’Alcalde, senyor 
Morlanes, no era això, i m’agradaria, a més a més, que els testimonis que 
parlen fora d’ací també ho diguessin aquí. Demanem, doncs, que recuperem el 
punt inicial i que es faci aquest estudi.  
 
 Nosaltres intentarem que el Grup Parlamentari d’ERC, -demà 
mateix tinc una entrevista- presenti al Parlament de Catalunya una proposició 
no de llei, demanant que prèviament a qualsevol aprovació es faci aquest 
estudi. També us he de dir que no sé si em diran que sí o que no, però 
nosaltres optarem per intentar ser conseqüents, que no vol dir tenir la veritat 
absoluta de res.     
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 De manera que ja anunciem que nosaltres intentarem que hi hagi 
aquest estudi, i seria bo que aquesta petició anés acompanyada de l’acord que 
avui demanem aquí que es prengui, que ja entenc que no es prendrà i lamento 
molt el que he dit al començament, perquè em dol haver d’haver dit el que he 
dit del Tinent d’Alcalde senyor Morlanes, però estava obligat a fer-ho. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-
PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar el següent: 
 
 “Que presentarà una sèrie d’esmenes a la Moció, entre altres coses 
perquè considera que no ha variat absolutament res, fins ara, del que s’ha 
anat aprovant successivament en aquest Ple, i d’això deixarem constància en 
les esmenes que presentem. 
 
 Hi havia ics metres de comercial quan es va aprovar en aquest Ple, i 
continuen havent els mateixos metres de comercial. Hi havia ics metres de 
ciutat esportiva quan es va aprovar en aquest Ple, i continuen havent els 
mateixos metres de ciutat esportiva, ni un metre més, ni un metre menys, els 
mateixos, absolutament els mateixos. No ha hagut absolutament cap canvi 
des de que es va aprovar en aquest Ple, fins a aquests moments. L’únic que hi 
ha hagut és una concreció perquè sigui possible el que va aprovar aquest Ple 
que, a petició d’aquest Ple i també del Ple del  Prat, va produir que el Conseller 
de la Generalitat de Catalunya, per cert, d’ERC, fes una proposta perquè això 
sigui possible, ni més ni menys. Això és l’únic. De com es podia fer possible, 
alguns membres d’aquest Ple, atès que no portàvem el dia a dia, no sabíem 
com s’instrumentalitzaria perquè fos possible, i això ha estat mitjançant una 
proposta en la Llei d’Acompanyament de Pressupostos, que és l’única novetat 
que hi ha, i insisteixo, presentada per un Conseller d’ERC. 
 
 També haig de dir una cosa, que és que en el Ple es va aprovar que 
no hi hauria ni un metre de zona comercial a Cornellà i no hi ha ni un metre 
de zona comercial a Cornellà, tal com ha dit aquest Ple. 
 
 Per tant, les esmenes que plantegem són: 
 
 Substituir la part final del primer paràgraf a partir de l’expressió “... 
en repetides ocasions ...” pel text següent:        
 
 “... en els acords dels plens municipals de data 27 de juny de 2002 i 
31 de juliol de 2003, en els quals es va encomanar a la Direcció General 
d’Urbanisme del Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya la formulació de la modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 14 de juliol de 1976 i es va restar assabentats de la 
resolució de data 7 de maig de 2003, de la Comissió Territorial d’Urbanisme de 
Barcelona, per la qual s’acordava, entre altres, l’aprovació inicial de l’expedient 
de modificació de l’esmentat Pla General Metropolità en la línia sol·licitada per 
aquesta Corporació en el seu primer acord.” 
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 Després, suprimir el següent paràgraf, on diu: 
 
 “Atès que tot sembla indicar que allò que realment es pretén 
s’allunya del compromís abans esmentat” 
 
 Entre altres coses perquè nosaltres continuem dient que és el 
mateix que es va aprovar. 
 
 I, afegir dos paràgrafs amb els següents continguts: 
 
 “Així mateix, cal recordar que l’aprovació inicial de la proposta de 
modificació de l’esmentat Pla General Metropolità que va tenir el suport 
unànime de tots els grups municipals, s’expressa en la seva part expositiva de 
l’acord del Ple Municipal de data 31 de juliol de 2003, la previsió entre altres 
de l’establiment dels paràmetres urbanístics bàsics en què haurà d’ajustar-se 
el Pla Parcial: Sòl privat màxim 72.000m2. (21.000 m2. mínims per a ús 
hoteler, oficines, comercials i recreativa, i 51.000m2. màxims per ciutat 
esportiva); sòl públic mínim: 126.384,27 m2. (garantir una zona verda pública 
d’un sector superior a 59.366,88 m2.).L’edificabilitat màxima del sector en 
55.000 m2. (per a ús hoteler, comercial, oficines i recreatiu) i 51.000 m2. per 
equipaments esportius privats (ciutat esportiva Espanyol).  
 
 Com també cal tenir present el contingut de la proposta presentada 
per la Conselleria de Comerç, Turisme i Consum per la seva incorporació a la 
proposta de Llei d’Acompanyament dels pressupostos de la Generalitat de 
Catalunya que recull en el seu article 47, la inclusió d’una nova disposició 
addicional sisena a la Llei 17/2002, de 19 de desembre.” 
 
 Per tant, continuo dient que això és el que va aprovar el Ple i és el 
que nosaltres defensem, que sigui el mateix que va aprovar el Ple. 
 
 En relació a la part dispositiva, substituir els tres punts pels 
següents: 
 

 Primer.- L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat no acceptarà cap 
proposta d’increment destinat a superfície comercial adjacent al Camp de 
l’Espanyol que no s’ajusti a l’acord adoptat per unanimitat en aquest Ple 
Municipal i als paràmetres que s’estableixin en l’esmentat article 47 de la 
proposta de Llei d’Acompanyament de la Llei de Pressupostos Generals de la 
Generalitat per l’exercici 2004. 

 
 Segon.- Demanar a la Conselleria de Comerç, Turisme i Consum 

que donada aquesta situació s’engeguin noves línies d’actuació i ajuts envers a 
la dinamització del comerç local, més enllà de les que es realitzen actualment. 
 

 Tercer.- Donar trasllat del contingut del present acord a la 
Conselleria de Comerç, Turisme i Consum de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 



50 

 Acte seguit pren novament la paraula el senyor Tardà, per 
manifestar que no cal tampoc entrar en discussió, perquè és evident que les 
posicions estan ben delimitades. 
 
 Que quedi clar que el Conseller de Comerç també si és d’ERC, com 
si fos del PP, com si fos Socialista, ens és absolutament igual, és a dir, que si 
algú ha de prendre mal, doncs ja el curaran. De manera que, en tot cas, és el 
Govern de Catalunya i és el Conseller d’ERC, o vaja,  el d’una organització 
política coaligada amb Esquerra Republicana, però això ens és absolutament 
indiferent. És a dir, que no ens fa cap mena de por. No cal insistir tant amb 
això. Com si fos “bisbe” !.  
 
 La segona qüestió és que, certament, el centre comercial 
possiblement no pertanyerà al terme municipal de Cornellà, efectivament, el 
mateix Tinent d’Alcalde, senyor Martínez Flor, ja ens va dir que en 
l’avantprojecte els arquitectes havien tingut cura de posar-lo a la banda que 
toca al Prat, la qual cosa ho trobo fins i tot insultant, és a dir, això s’ho podien 
estalviar perquè és un insult a la intel·ligència, posar el camp aquí i al costat 
el centre comercial, però com que pel mig hi ha una línia imaginària, doncs ja 
és el Prat, i això és un insult a la intel·ligència i crec que no convé que ho 
diguem massa. 
 
 Certament, aquí hi ha una decisió política que és salvar l’Espanyol, 
i em sembla que aquí tots vam estar-hi d’acord, el que passa és que s’ha 
d’ajudar a l’Espanyol però no pas a costa del comerç de Cornellà. De manera, 
que, en principi, això com a mínim caldria posar un interrogant. És una 
decisió política, efectivament, i jo suposo que el govern actual, amb el qual no 
cal dir que hi sentim totes les afinitats, crec que també té una herència del 
passat i suposo que s’ha trobat aquest “mort”.  
 
 No se’ns havia dit –que quedi clar- que hi hauria comerç de tota 
mena i, per exemple, sempre s’havia dit que no hi hauria alimentació, 
exactament crec que el Tinent d’Alcalde, senyor Morlanes, no sé si ben bé va 
dir, potser “situacional", no sé, ara no recordo la paraula perquè era estranya, 
però en tot cas, sí que es va dir un tipus d’allò que en un moment determinat 
algú pugui necessitar alguna cosa. 
 
 Intervé en aquest moment el regidor del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor José Luis Morlanes Galindo, per concretar que es 
tractarà de comerç d’oportunitat. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el senyor Tardà, per dir que en el 
projecte, en la modificació, diu: “Que en el conjunt del projecte d’equipament 
comercial la superfície de venda de productes alimentaris no superi en cap cas 
els 2000 metres quadrats”, és a dir, pel que fa estrictament a alimentació no 
és un gran centre, al marge de les altres botigues, però bé, tampoc no és allò 
d’anar a comprar un “kit-kat”. 
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 Per altra banda, com podeu veure, està fet tot, és a dir, fixeu-vos 
que el projecte parla de 25.000 metres quadrats, el dimensionament parla 
d’estadis, disposar d’un aforament mínim de 30.000 espectadors, estadis de 
nova construcció, etc., és a dir, un projecte de modificació fet expressament 
per l’Espanyol i, en canvi, curiosament, com que és una decisió política, 
obvien totalment demanar un informe que és el que nosaltres demanem, un 
informe, un estudi, sobre si realment en aquests moments Cornellà pot 
suportar un altre centre comercial. 
 
 De manera que nosaltres, evidentment, seguirem amb la nostra, 
intentarem arribar fins on puguem, i ja sabem que tindrem poques 
possibilitats. Intentarem que es presenti això al plenari del Parlament de 
Catalunya la setmana que ve, i no sé si ens sortirem, tot sigui dit, 
possiblement no, però bé, en tot cas hem intentat ser conseqüents i, almenys, 
que quedi reflectit a les actes, pels nostres fills. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal del PSC(PSC-
PSOE)-PM, senyor José Luis Morlanes Galindo, per, mostrant a tothom una 
espècie de publicació, manifestar el següent: 
 
  “La veritat, senyor Tardà, les teves paraules no són creïbles, és a 
dir, quan tens la gosadia de dir que et sap greu dir això, quan s’ha repartit per 
tot Cornellà això, és parlar per parlar, que és el que a alguna gent li agrada, i 
amb poca coherència, perquè, és clar que no es milita en un partit, no s’està 
subjecte a un projecte de país, no s’està vinculat a un projecte de ciutat, és a 
dir, “jo soc jo pel damunt de tothom”, i no importa estar en desacord amb el 
meu partit, no importa estar en desacord amb el Conseller del meu partit, amb 
el Conseller en Cap, amb qui que hem estat aquest matí, amb el Secretari 
General d’Esports, tampoc, ó sigui, no importa, l’únic que importa és una visió 
egocentrista de la política, a on l’únic important és un mateix, i no, la política 
són les coses col·lectives i no pas l’individual. 
 
 Per tant, coherència, poca, i rigor, menys, però si deies que el camp 
estaria al costat de Sant Joan Despí i està al costat de El Prat !, i després vam 
haver d’explicar que no aniria allí el camp de les Aigües, que aniria a l’altre 
costat, on hi estava la gravera, i com persones que tendeixen a la radicalitat, 
amb radicalitat veu abraçar la veritat revelada. 
 
 El projecte per a Cornellà és magnífic. Teníem una gravera que 
estava en El Prat i que portem 30 anys intentant tancar, i com que estava en 
El Prat, malgrat que sembla una cosa poc important que una cosa estigui en 
un municipi o en un altre, ens hem passat 30 anys intentant tancar-la i no ho 
vam aconseguir fins que aquest Ajuntament va arribar a un acord amb el 
propietari, i a on hi havia una gravera que deteriorava l’entrada a la nostra 
ciutat, que no aportava res a la nostra ciutat, doncs naixerà una zona d’oci 
lúdic familiar. 
 
 Aquesta zona –com t’he dit sempre- no tindrà una superfície 
comercial, una gran superfície comercial, t’ho he dit sempre, el que passa és 



52 

que no entens, i com que no entens, t’equivoques i no saps el que és una 
“botiga d’oportunitat”, s’han de llegir els papers, perquè un no pot haver votat 
quatre vegades i avui venir aquí i dir que no s’ha llegit un paper, perquè, 
quina confiança poden tenir els ciutadans, quan no es llegeixen els papers?, 
perquè si els llegíssim veuríem que en els papers sempre hi ha estat un epígraf 
que era hoteler, oci, oficines i comercial, i nosaltres sempre hem dit que no 
estaríem d’acord amb que aquest sector tingués una superfície comercial a 
l’estil d’un Pryca, Caprabo, o Erosky, i, per això, aquesta zona és distinta a 
totes. 
 
 Si tu hi vas a Gran Via, veuràs que hi ha una enorme superfície 
comercial d’aquest tipus, i si hi vas a l’Illa, igual, i quan tu vinguis aquí, això 
no existirà, i sempre t’he dit que hi haurien botigues. A més, si hem de ser 
congruents, per què defensem més als comerciants que tenen ordinadors que 
als comerciants que venen entrepans?, on és la raó perquè diguis alegrement 
que no tens cap problema en què hi hagi bars i restaurants, perquè, què no hi 
ha bars i restaurants a Cornellà?, que no són comerciants?. “Jo no tinc cap 
problema en què hi hagi botigues de roba esportiva”. És què els que tenen 
botiga de roba esportiva no són comerciants de Cornellà?. 
 
 No té raó d’ésser el que estàs dient, i t’haig de dir una cosa més, 
només hi ha una cosa pitjor que equivocar-se, i és fer malbé les coses bones 
equivocant-se, i si per aquelles desgràcies de la vida, aconseguíssiu el vostre 
propòsit de paralitzar aquest projecte, la nostra ciutat es quedaria –per 
exemple- sense quatre hectàrees de zona verda nova, perquè hem de dir que 
aquest projecte recull passar de 17.000 metres de zona verda a 64.000 metres 
de zona verda, que mereix el barri Ribera, i si paralitzeu el projecte, 
paralitzareu 800 llocs de treball, paralitzareu la millora dels accessos de 
l’autopista, paralitzareu la millora del clavegueram. Aquí, un antecessor teu, 
defensava la Cornellà agrària, i jo veig que estem una altra vegada amb la 
Cornellà agrària, una zona amb perill d’inundació. Això facilitarà una inversió 
de varis milers de milions en infraestructura. 
 
 Per tant, jo sento profundament el que ha passat avui aquí, i, saps 
per què ho sento més?, doncs perquè tu no vas tenir el coratge de dir-m’ho a 
la cara quan vam estar parlant per telèfon, quan em vas trucar per dir-me: 
escolta, que he vist això, i jo et vaig dir que sempre havíem dit que no hi 
hauria una gran superfície comercial i tu no vas tenir el coratge de dir-me que 
estaríeu en contra d’això, i ho has anat dient a tot Cornellà, ho has imprès i 
avui vens aquí a dir-me que “et sap greu” i, vols que m’ho cregui?, doncs no 
m’ho crec. 
 
 Acabo dient una cosa, aquest projecte s’ha impulsat no per 
l’Espanyol, l’Espanyol és l’excusa, Cornellà és la raó, ja que l’Espanyol era una 
excusa que ens permetrà transformar a prop dels 200.000 metres quadrats  
de la nostra ciutat. Aqueixa és l’oportunitat i s’ha d’aprofitar, i de veritat que 
crec sincerament que si se’l dedica una estona a l’estudi i a l’anàlisi en 
profunditat del que es farà allí i del que serà, no hi ha cap “drama” comercial, i 
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si l’hagués, no seria pels 25.000 metres, seria pels 50.000 metres, perquè tan 
comerciants són els que venen ordinadors com els que venen entrepans. 
 
 Per tant, jo sé que demanaré una cosa inútil i és reconsideració, 
perquè quan algú fa això, només té marxa cap endavant, però quan un només 
té marxa cap endavant, perd quelcom que és molt important, que és la 
possibilitat de rectificar, i tú, en aquesta ocasió, ja no tindràs la possibilitat de 
rectificar, seguiràs cap endavant, cap endavant, cap endavant..., i, espero que 
no assoleixis els teus propòsits, i no pel meu bé, que és irrellevant, sinó pel bé 
de Cornellà. 
 
 Si prens la paraula de nou, m’agradaria que comencessis per 
contestar-me una pregunta i és que del redactat que veig aquí –ho diu 
mostrant la publicació- es pot entendre que m’acuseu de lucrar-me 
econòmicament, aleshores vull que si prens la paraula, si us plau, digues 
públicament si m’estàs acusant d’això, vull que ho diguis.” 
 
 Novament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC-AM, per dir que, evidentment, nosaltres  no fem cap 
acusació de lucre referit al Tinent d’Alcalde, senyor Morlanes, però bé, a més a 
més, crec que això no m’ho hagués hagut de demanar que ho digués. En tot 
cas, nosaltres no ens penedim d’haver fet això. De manera que efectivament 
tirarem endavant, sabem que no ho aconseguirem perquè lluitem contra 
poders econòmics i polítics molt forts, però nosaltres, en aquest sentit, serem 
conseqüents i punt, no hi ha res més a dir, i hem passat èpoques molt  pitjors 
que aquesta. 
 
 Pren la paraula novament Regidor del Grup Municipal del PSC(PSC-
PSOE)-PM, senyor José Luis Morlanes Galindo, per manifestar el següent: 
 
 “Sabeu que no ho aconseguireu perquè és “un brindis al sol”, 
perquè saps que el teu partit està compromès amb això, i CiU igual, el PSC 
igual, i IC igual, i ho saps, i sabent-ho, et marques “un brindis al sol”, 
insubstancial, per a la galeria, que no pretén cap bé per a Cornellà.  En tot cas 
t’agraeixo que hagis tingut l’honorabilitat de dir que no m’acuses de lucrar-me 
econòmicament, perquè a l’últim paràgraf de l’entradeta del pasquí diu: “Els 
grans interessos econòmics prostitueixen la política ...”, -doncs, bona forma de 
defensar-la!- “S’ha de permetre barrejar política i negocis ..”? –entenc que no 
t’estaves referint a mi.? Doncs molt bé.” 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar el 
següent: 
 
 “Nosaltres hem estat convidats de pedra en aquesta baralla dels 
socis del tripartit que ens governen en la Generalitat. Espero i ho desitjo de tot 
cor, que aquesta baralla aquí no serveixi per a portar-la allà i fer mal a 
Cornellà, perquè aleshores sí seria per retreure’ls-hi. 
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 Una mica la culpa la tenen vostès. D’això que ha passat avui aquí la 
culpa la tenen vostès i ja ho vinc dient fa temps, el que passa és que avui els 
ha tocat a vostès i, si em permeten, una mica de dolenteria: me n’alegro, 
perquè aquesta situació la ha viscut el Partit Popular moltes vegades, aqueixes 
calúmnies en els pasquins les hem sofert per algú que considera el Ple 
Municipal un circ; dit per ell mateix, perquè això és personalisme. 
 
 Jo recomano que hi hagi una miqueta de serietat quan es tracta de 
parlar dels comerciants d’aquesta ciutat, i, per tant, vull fer una pregunta: -i 
m’abstindré de fer comentaris que serien durs sobre aquest tema- hi haurà 
una gran superfície? Sí o no?, perquè jo crec que la llei és clara en aquest 
sentit. 
 
 Nosaltres estarem en contra, amb estudi, o sense estudi, tant se 
me’n dóna. Ja sé que aquest Ple és molt prolífer en estudis, d’una altra gran 
àrea comercial que ha estat la causa de la mort del comerç de Cornellà. Estem 
a favor de les botigues, ens dóna el mateix que estiguin en Ribera-Serrallo, 
com que estiguin en plaça Catalunya, per a mi són comerciants tots i han de 
tenir les mateixes oportunitats. 
 
 Una gran àrea comercial la ciutat no ho resistirà i el Partit Popular 
sí estarà en contra. Seguin estant a favor d’aquest projecte, creiem que és un 
gran projecte per a la ciutat i esperem que aquestes baralles pel protagonisme, 
per sortir a la premsa, no facin mal els interessos econòmics de la ciutat, 
perquè això ens portaria a demanar dimissions d’algunes persones.” 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que el seu Grup 
està totalment d’acord amb la proposta de canvis d’esmenes que s’han fet a la 
Moció, perquè se li ha escapat abans al company Martínez, però això és un 
acord de l’Equip de Govern, però, a part de tot això, nosaltres el que volem 
deixar molt clar és que des que del primer moment vam dir sí a aquest 
projecte, ho fèiem perquè pensàvem que era dignificar un zona que Cornellà 
necessitava, una zona que estava molt malament, tal com ha explicat el 
company Morlanes, en la que en principi hi havia una gravera que feia molt 
temps, molts anys, potser més de trenta, que la volíem treure i no podíem, i 
que es va buscar la fórmula més adequada, i s’ha tret, i possiblement després 
dels canvis que vam fer, dels intercanvis, possiblement no tinguem mai més a 
Cornellà. 
 
 Després va ser tot el Pla urbanístic que es va aprovar, del que estem 
tots contents perquè era recuperar tota una zona per a millorar la nostra 
ciutat, que és el que nosaltres creiem que és el més important, que tot el que 
es faci sigui per a millorar la nostra ciutat. 
 
 Un centre comercial, tal com diu la primera Moció no és això, això 
és una altra qüestió, és una zona d’un altre tipus i quan es parla del comerç 
s’ha de concretar més allò que signifiquen les zones comercials, les grans 
àrees comercials, tal i com va el comerç en aquest moment. Crec que hi ha 
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estudis -jo vaig ser un gran defensor i no tinc tan clar que les zones comercials 
no perjudiquin- però també hi ha estudis que demostren tot el contrari, i en 
aquest moment, a la Sala hi ha comerciants que també saben que hi ha una 
discussió pendent, de si les àrees comercials afavoreixen o perjudiquen als 
comerciants.  
 
 En aquest moment existeix aquesta discussió, però el que és segur 
és que això no és una gran zona comercial, sinó que és una petita zona 
comercial en la qual, a alimentació, tant sols es destinen 2000 metres 
quadrats. En tot cas, com el company Joan Tardà ha dit abans que algú ho 
havia comentat a fora, jo he estat un d’ells, que primer no es parlava de 2000 
metres quadrats per a alimentació, la primera informació que ens van donar 
pel carrer, eren molts més, i això sí que ens va espantar i el que hem fet és 
mirar tota la documentació que es va aprovar, i és el que hi diu aquí, i és clar 
que quan trobem 2000 metres quadrats només per a l’alimentació, doncs no 
és la primera informació que vam tenir. 
 
 S’ha de diferenciar el que són botigues i l’altre, i el que està clar és 
que s’ha de tractar, i és el punt més important que hi ha a les esmenes, que és 
demanar a la Conselleria de Comerç una contraprestació  per al comerç de 
Cornellà i que això afavoreixi encara més el que s’està treballant des del 
Departament de Comerç, amb el Consorci de Comerç de Cornellà, i que els 
comerciants de Cornellà es puguin aprofitar, a més a més, de com a ciutadans 
de Cornellà, de tota l’obra que es farà, de tot aquest pla urbanístic que es farà 
al voltant del Camp de l’Espanyol, i que no només és l’Estadi i les botigues i 
tot això, sinó que, com ha dit també el company Morlanes, tot això, el que 
significa el clavegueram, a part de l’accessibilitat, la laminació, tots els estudis 
i les quantitats d’organismes que en aquest moment estan treballant en 
aquest sentit: Generalitat, dos ajuntaments, ..., que no és un projecte que no 
s’estigui estudiant i s’estigui mirant, absolutament tot el que pot significar la 
implantació d’aquesta gran obra, que acompanyat del projecte, de les obres 
que s’estan fent del nostre parc esportiu, nosaltres creiem que això pot 
afavorir i que encara queden terrenys per poder fer més coses que beneficien a 
la ciutat de Cornellà, i per això, des del primer moment, vam dir que sí i 
continuem dient-lo, i per això hem proposat aquestes esmenes a la Moció.    
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que un projecte d’aquesta 
envergadura es pot fer de dues maneres, o amb diner públic o amb diner 
privat, i és evident que amb diner públic no es pot abordar un projecte tan 
gran i tan beneficiós per a Cornellà.  
 
 Aleshores, al ser una iniciativa privada, lògicament, se li han de fer 
unes concessions perquè sigui atractiu per als inversos que es juguen els seus 
diners, però el que sí tenim clar és que el  resultat final ha de ser positiu per 
als ciutadans de Cornellà, i nosaltres vam votar a favor del projecte perquè 
realment vèiem que el resultat final era positiu per als ciutadans de Cornellà, i 
de retruc, també per als del Prat, perquè un terreny que tenien a l’altra banda 
del riu, ara s’han trobat que poden treure-hi uns diners. 
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 Per a la ciutat de Cornellà, es calcula que hi haurà una inversió 
d’uns sis mil milions de pessetes en infraestructures,  però en definitiva, crec 
que els ciutadans de Cornellà sortiran beneficiats i nosaltres estarem d’acord 
amb aquesta Moció amb les esmenes que s’han presentat. 
 
 En aquest moment intervé novament el senyor Miguel López 
Sánchez, com a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per fer una 
matisació, i és que quan es parla del Prat s’ha de dir que el seu Ajuntament no 
ha fet res que no ho sàpiga l’Ajuntament de Cornellà, o sigui, que totes les 
passes que s’han donat és en conjunt, que no fem aquesta separació.   
   

 Finalment intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que prendre decisions sempre comporta un risc, -això és obvi- 
prendre decisions de la envergadura que estem parlant comporten problemes i 
situacions complexes, i aquesta és la situació real en la que ens trobem. 
 
 Les esmenes que hem presentat, una mica el que volen recordar i 
tenir present són els acords que s’han adoptat en aquest Ple, res més, només 
recordar el que hem parlat i hem plantejat, i no ha hagut cap “alevosía ni 
nocturnidad”. Potser hagués estat bé abans de la vostra Moció haver tingut 
una assentada, una comissió extraordinària, haver vist quina és la proposta 
en aquests moments del Pla Parcial, com es desenvolupa, on està el centre 
lúdic, de què estem parlant quan parlem d’espai comercial, què significa espai 
comercial. Potser això hagués estat bé, però com sempre, algunes actituds, 
que són freqüents, enrareixen l’àmbit i els àmbits normals de diàleg i després 
que cadascú sigui coherent –això que tant us agrada- i ara parlarem de 
coherència, ja que us agrada tant aquest tema de la coherència. 
 
 Quan nosaltres comentem que està en el Prat no ho diem d’una 
forma alegre, ho diem perquè donem per suposat que coneixeu com funciona 
el procediment, i si això tampoc ho coneixeu, estaria bé que us ho 
expliquessin, perquè si no seria interessant saber al final de tot aquest procés 
que faran els membres d’ERC de Cornellà, seran tan coherents per arribar a 
on haurien d’arribar?, seran conseqüents o simplement ens quedarem només 
per un costat dient una cosa i per l’altre costat dient una altra?. 
 
 En aquest sentit, jo prefereixo pensar que les coses tornaran al seu 
curs, -no en la mateixa situació possiblement que abans- perquè crec que 
ningú tindrà la irresponsabilitat de posar en crisi la inversió pública que està  
prevista i que ningú posarà en crisi la inversió privada –i no em refereixo al 
tema comercial, sinó a tot el tema que afecta a l’entorn-. Simplement amb 
aquesta excusa, seria una gran irresponsabilitat. 
 
 Com que hi ha altres persones que crec que no senten aqueixa 
irresponsabilitat, jo tinc una reunió amb el Conseller de Comerç per abordar 
actuacions importants per al comerç local perquè, com que s’ha iniciat una 
nova etapa, es dóna per suposat que en aqueixa nova etapa tots tenim també 
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diferents sensibilitats, a on actuarem de diferent forma i, en aquest sentit, 
aqueixes són les predisposicions que hi ha i això s’ha de valorar. 
 
 En quant al tema de l’estudi –ho dic per als que desconeixeu aquest 
tema- el que es planteja en l’articulat de la Llei d’Acompanyament és una 
modificació del Pla Territorial Sectorial d’Equipaments Comercials, i es dóna 
per suposat que qui la proposa haurà –com a mínim- estudiat o reflexionat 
que vol dir això. Es dóna per suposat, i en tot cas aquest és un tema que, 
torno a repetir, es dóna per suposat. 
 
 Torno a repetir que la decisió de l’esmena és clara en un sentit, i és 
en recordar quins són els compromisos que adopta aquest Ple, referent a 
aquest projecte i després, avançar un pas més, i és un pas més sol·licitar que 
hi hagin actuacions que beneficien al que ens preocupa, al comerç local en el 
seu conjunt, no per a uns o per altres, sinó en el seu conjunt, i això és el que 
es treballarà. Crec que en aquest sentit trobarem en el Govern de la 
Generalitat una entesa per poder realitzar aqueix treball, si més no, això ho 
espero. 
 
 Parlant de coherències sorprèn que se’ns demani en cada decisió 
coherència i que altres obvien les seves responsabilitats, les seves situacions i 
parlem quan volen de coherència sí, coherència no. Jo celebraré després 
d’aquesta Moció, que com a mínim no podrem aferrar-nos a la coherència, 
perquè hi haurien tantes coses que penedir-se, que s’han dit de polítics 
professionals, d’acumulació de càrrecs, de pamflets en revistes, i hi haurien 
tantes coses que ens podríem penedir.  
 
 Per tant, jo diria que, com a mínim, avui s’inicia una nova etapa i 
espero que en aquesta nova etapa tothom sigui conseqüent, tothom, com a 
mínim, tingui coherència per ser conseqüent de cara al futur. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació les esmenes presentades pels Grups Municipals 
del PSC (PSC-PSOE)-PM, ICV-EA-EPM i de CiU, son aprovades per majoria 
absoluta dels assistents.   
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
   
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents:            
 
 “Atès que  el Grup Municipal d’ERC va donar suport a la iniciativa 
del govern de la ciutat d’urbanitzar l’espai on es construirà el camp de 
l’Espanyol i zones adjacents amb camps de futbol i d’altres equipaments, en 
entendre que es recuperava un espai força deteriorat de la ciutat i alhora se’n 
podien despendre d’altres beneficis, sota el compromís, expressat en els 
acords dels plens municipals de data 27 de juny de 2002 i 31 de juliol de 
2003, en els quals es va encomanar a la Direcció General d’Urbanisme del 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de 
Catalunya la formulació de la modificació puntual del Pla General Metropolità 
de 14 de juliol de 1976 i es va restar assabentats de la resolució de data 7 de 
maig de 2003, de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, per la qual 
s’acordava, entre altres, l’aprovació inicial de l’expedient de modificació de 
l’esmentat Pla General Metropolità en la línia sol·licitada per aquesta 
Corporació en el seu primer acord. 
 
 Així mateix, cal recordar que l’aprovació inicial de la proposta de 
modificació de l’esmentat Pla General Metropolità que va tenir el suport 
unànime de tots els grups municipals; s’expressa en la seva part expositiva de 
l’acord del Ple Municipal de data 31 de juliol de 2003, la previsió entre altres 
de l’establiment dels paràmetres urbanístics bàsics en què haurà d’ajustar-se 
el Pla Parcial: Sòl privat màxim 72.000m2. (21.000 m2. mínims per a ús 
hoteler, oficines, comercials i recreativa, i 51.000m2. màxims per ciutat 
esportiva); sòl públic mínim: 126.384,27 m2. (garantir una zona verda pública 
d’un sector superior a 59.366,88 m2.). L’edificabilitat màxima del sector en 
55.000 m2. (per a ús hoteler, comercial, oficines i recreatiu) i 51.000 m2. per 
equipaments esportius privats (ciutat esportiva Espanyol).  
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 Com també cal tenir present el contingut de la proposta presentada 
per la Conselleria de Comerç, Turisme i Consum per la seva incorporació a la 
proposta de Llei d’Acompanyament dels pressupostos de la Generalitat de 
Catalunya que recull en el seu article 47, la inclusió d’una nova disposició 
addicional sisena a la Llei 17/2002, de 19 de desembre.  
 

 Sol·licitem al plenari municipal que prengui els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat no acceptarà cap 

proposta d’increment destinat a superfície comercial adjacent al Camp de 
l’espanyol que no s’ajusti a l’acord adoptat per unanimitat en aquest Ple 
Municipal i als paràmetres que s’estableixin en l’esmentat article 47 de la 
proposta de Llei d’Acompanyament de la Llei de Pressupostos Generals de la 
Generalitat per l’exercici 2004. 

 
 Segon.- Demanar a la Conselleria de Comerç, Turisme i Consum 

que donada aquesta situació s’engeguin noves línies d’actuació i ajuts envers a 
la dinamització del comerç local, més enllà de les que es realitzen actualment. 
 

 Tercer.- Donar trasllat del contingut del present acord a la 
Conselleria de Comerç, Turisme i Consum de la Generalitat de Catalunya." 
 
  
 Seguidament la Moció resultant es sotmet a votació. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció resultant de les esmenes presentades 
pels Grups Municipals del PSC (PSC-PSOE)-PM, ICV-EA-EPM i de CiU, és 
aprovada per majoria absoluta dels assistents.   
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
   
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’ERC-AM, referida a la retolació 
dels comerços en català. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que la llengua catalana és un element fonamental de la 
formació i la personalitat nacional de Catalunya, un instrument bàsic de 
comunicació, d'integració i de cohesió social dels ciutadans i ciutadanes i és 
per això, que la Generalitat de Catalunya va aprovar la Llei 1/1998, de 7 de 
gener, de Política Lingüística, que té com a un dels seus objectius establir una 
normativa lingüística destinada al món socioeconòmic per avançar en la 
generalització del coneixement i de l’ús normal de la llengua catalana. 
 
 Atès que l’article 37.2 de l’esmentada llei referit a les mesures de 
foment, disposa que “el Govern de la Generalitat i les corporacions locals, en 
l'àmbit de les competències respectives, han de fomentar la imatge pública i 
l'ús del català i poden establir bonificacions i exempcions fiscals per als actes 
relacionats amb la normalització i el foment de l'ús de la llengua catalana”. 
 
 Atès que l’esmentada llei en el seu article 32.3 referent a l’atenció al 
públic estableix que: “la senyalització i els cartells d’informació general de 
caràcter fix i els documents d’oferta de servei per a les persones usuàries i 
consumidores dels establiments oberts al públic han d’ésser redactats, 
almenys, en català.” 
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 Atès que la disposició addicional segona de la mateixa llei estableix 
pel què fa a l’adaptació empresarial, que les empreses i les entitats afectades 
per aquesta Llei tenen un termini de dos anys per a adaptar-se al que 
disposen l'article 15 i les disposicions del capítol V. Aquest termini és de cinc 
anys per als empresaris i empresàries autònoms. 
 
 Atès que malgrat els esforços esmerçats per l’Ajuntament de 
Cornellà d’ençà ja fa molts anys pel què fa al foment del coneixement i l’ús del 
català entre els ciutadans, la realitat posa de manifest que Cornellà és a la cua 
de les poblacions de la comarca en quant al coneixement de la llengua 
catalana, tal i com demostren les dades de l’Institut d’Estadística de 
Catalunya de l’any 2001 (un 88,61% dels ciutadans de Cornellà l’entén i un 
30,36% el sap llegir). 
 
 Atès que la retolació dels comerços en català, a banda de ser una 
obligació legal, estem convençuts que pot ser una eina senzilla però alhora 
eficaç de cara a fomentar l’ús social del català. 
 
 Atès que ajuntaments de poblacions properes (ex. Vilanova i La 
Geltrú) estan duen a terme campanyes per portar el català al comerç i a la 
indústria, recomanant als comerciants i als industrials prioritzar la llengua 
catalana com a vehicle per expressar tots els missatges que vulguin 
transmetre, informant-los de quina és la legislació vigent i de l’exempció de 
taxes que té previst aquest ajuntament per aquells establiments que vulguin 
fer el canvi de retolació del castellà al català i d’altra banda oferint un servei 
permanent i gratuït d’atenció de consultes lingüístiques. 
 
 Atès que un dels objectius a la Ordenança Municipal sobre 
Normalització Lingüística és l’aplicació de la llei 7/83, del 18 d’abril, del 
Parlament de Catalunya i que aquesta llei ha estat substituïda per la llei 
1/1998, de 7 de gener de Política lingüística. 
 
 Sol·licitem que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat adopti els 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà vetlli pel compliment de la 
Llei 1/98, de 7 de gener, de Política Lingüística a Cornellà 
 
 Segon.- Que l’Ajuntament de Cornellà, tal i com permet la Llei 1/98 
en el seu article 37.2 estableixi bonificacions i exempcions fiscals per als actes 
relacionats amb la normalització i el foment de l’ús de la llengua catalana. 
 
 Tercer.- Que d’entre les bonificacions i exempcions a què es refereix 
l’acord anterior, en el projecte d’Ordenances Fiscals del 2005, s’inclogui una 
subvenció equivalent a la totalitat de la quota de l’impost sobre construccions, 
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instal·lacions i obres pels canvis de rètols motivats per la catalanització del 
seu missatge, sempre que el nou rètol reuneixi idèntiques característiques que 
el substituït. 
 
 Quart.- Que en l’art. 4.3 de l’Ordenança Fiscal (2004) núm. 5 sobre 
l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres, (exempcions i 
bonificacions) s’entengui d’interès cultural els rètols en català i que per tant, 
tinguin una bonificació del 95% de la quota de l’impost el canvi de rètols 
motivats per la catalanització del seu missatge. 
 
 Cinquè.- Que l’Ajuntament de Cornellà es comprometi a modificar  
l’Ordenança de Normalització Lingüística adaptant-la a la nova legislació de 
l’any 98, donat que un dels objectius a la Ordenança Municipal sobre 
Normalització Lingüística és l’aplicació de la Llei 7/83, del 18 d’abril, del 
Parlament de Catalunya i que aquesta llei  ha estat substituïda per la Llei 
1/1998, de 7 de gener de Política lingüística. 
 
 Sisè.- Que l’Ajuntament de Cornellà iniciï una campanya, tal com a 
fet el de Vilanova, informant als ciutadans que vulguin obrir un nou 
establiment, en el moment que inicien els tràmits, de la normativa sobre 
retolació comercial i dels avantatges fiscals de què poden beneficiar-se si 
compleixen la normativa. 
 
 Setè.- Que l’Ajuntament de Cornellà es posi en contacte amb el de 
Vilanova i la Geltrú per tal de dur a terme a Cornellà la seva experiència.” 
 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que 
presenten una Moció, i que, de fet, ja coneixen les esmenes que els ha portat 
el company Molina. De fet la Moció, més enllà de tot un seguit de propostes 
que el que pretenen és establir un seguit de bonificacions a partir del canvi de 
les ordenances, el que pretén és fer un pas endavant arran d’una experiència 
que s’ha tirat endavant d’ençà fa uns mesos aquí a l’Ajuntament, quan 
aleshores el Tinent d’Alcalde, senyor Balmón, es va mirar d’articular la manera 
que fes possible que la informació arribés als ciutadans/es que pretenen o que 
canvien el rètol de la botiga, del comerç o bé obren un comerç nou, que 
tinguessin informació de quina manera podrien acomplir la llei, doncs com 
sabeu, la llei el que marca és que els rètols dels comerços també han de ser 
rotulats en català. 
 
 Aleshores, l’experiència no va anar gaire bé, el mateix company 
Enric de Vilalta, que s’ho pren amb interès des del Consorci, vaja, des del 
Departament d’aquí de l’Ajuntament, doncs no han donat bons resultats, 
perquè sembla ser que els ciutadans/es, quan venen aquí a legalitzar el rètol 
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ja el tenen, com a mínim, encarregat o si no col·locat. De manera que el 
procediment no era el millor, i ja es va quedar que es faria com a prova i que al 
cap d’uns mesos, veuríem si es podia millorar. 
 
 La veritat és que més aviat s’ha fet un pas enrere. Hem estat, més o 
menys quantificant i s’observa que en els últims mesos s’ha fet un pas enrere 
perquè molts dels comerços que obren, només retolen en castellà, la qual cosa 
no té res a veure, moltes vegades, ni amb l’interès del ciutadà o del botiguer o 
de l’industrial perquè ho encarrega i li porten fet i no ho pensa. 
 
 Sabem que en algunes ciutats de Catalunya s’ha avançat molt. Vam 
pensar en el cas de Vilanova i la Geltrú, i aleshores aquí el que plantejàvem 
era una sèrie de demandes a partir justament de l’experiència de Vilanova i la 
Geltrú, de cara a l’any vinent. En les ordenances, modificar l’ordenança de 
Normalització Lingüística i les ordenances fiscals del 2005, perquè s’inclogui 
una subvenció i  per tal de poder fer bonificacions, etc. 
 
 L’important és el punt sisè, que l’Ajuntament de Cornellà iniciï una 
campanya, informant als ciutadans que vulguin obrir un nou establiment, en 
el moment que inicien els tràmits, de la normativa sobre retolació comercial i 
dels avantatges fiscals de què poden beneficiar-se si compleixen la normativa. 
És a dir, intentar avançar-nos, perquè el problema era que el ciutadà ve a 
l’Ajuntament quan ja ha encarregat el rètol o fins i tot l’ha penjat. 
 
 Altres municipis ho han fet, com és el cas de Vilanova i la Geltrú. 
Per això, fins i tot pensem pot ser bo entrar en contacte amb ell ara que, a més 
a més, el senyor Molina té cura d’això i tindrà temps per fer-ho, per tal de dur 
a terme a Cornellà la seva experiència. Possiblement no cal calcar-la 
mimèticament, però sí veure com va, doncs ja fa uns mesos que ho estan fent, 
i van més avançats que nosaltres, no?.  
 
 És una Moció feta des de l’interès que sempre hem tingut per això. 
De fet, tot arrenca quan el Tinent d’Alcalde va presentar les ordenances que 
regulen l’estètica de la ciutat i el paisatge urbà, llavors ja vam demanar 
incloure’l i es va considerar que no, i bé, ens va semblar que era coherent el 
que deia ell, perquè el problema és com fem des del municipalisme que 
s’acompleixi la llei, i, aleshores, per això, arran d’allò, es va buscar aquesta via 
amb el Tinent d’Alcalde senyor Balmón i ara aquest és un tercer intent, a 
veure si es pot buscar una altra fórmula. No estem en el govern i tampoc ens 
pertoca a nosaltres fer-ho, però, en tot cas, si el senyor Molina ens explica les 
esmenes que presenta, doncs, potser, no tindríem cap inconvenient a 
acceptar-les, entenent que el que convé és fer passos endavant.  
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal de CiU, delegat 
de Normalització Lingüística,  senyor Francesc Molina Núñez, per manifestar 
que en qualsevol iniciativa que vagi encaminada a fomentar i a trobar fórmules 
per potenciar l’ús social del català, sobretot a ciutats com ara la nostra, són 
benvingudes per a estudiar-les i per buscar fórmules que entre tots serveixin 
per millorar-lo, perquè, a més a més, la política lingüística és una política molt 
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transversal, no és una acció directa des d’un lloc cap un altre lloc, sinó en laa 
que s’impliquen i intervenen els diferents nivells d’acció del govern municipal 
en aquest cas o del govern de la Generalitat, o fins i tot, del govern de l’Estat si 
en aquest tema s’impliqués. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Vicenç Badenes Teixidó. 
 
 
 Cal dir que des del govern de l’Ajuntament hi ha un compromís en 
aquest tema de potenciar tant com es pugui tota la feia envers a la 
normalització de l’ús social del català, i per aquest motiu, com ben saps, es va 
crear la regidoria, justament fa dos mesos i, per tant, encara estem en un 
període de preparar propostes que puguin ser i que, a més a més, permetin fer 
aquesta millora  de la presència de l’ús social del català. 
 
 Davant de la Moció, vam pensar que la proposta en sí és una idea 
que s’aportava, que podia implicar unes certes millores i, en aquest sentit hem 
presentat les esmenes a les que feia referència i que  en tot cas les explicaré. 
 
 Primer de tot s’ha de fer una petita correcció –que no està presentat 
com esmena- que és en el paràgraf quart, quan es diu:  
   
 “Atès que la disposició addicional segona....” 
 
 Doncs no és la disposició addicional, sinó transitòria, i, ho dic 
perquè suposo que ha estat una errada a l’hora d’escriure’l. 
 
 Aleshores nosaltres proposem, per una banda, suprimir el paràgraf 
setè, a on es fa referència a l’experiència de Vilanova, perquè no és només 
l’experiència de Vilanova, és la de Vilanova, el Prat també està treballant en 
aquesta línia i en altres municipis, i des del Centre de Normalització 
Lingüística, on hi ha un equip ferm, que treballa i que té molta experiència, ja 
estem establint contactes amb els diferents municipis per conèixer quina és la 
situació, quins són els programes, els projectes i tot això adaptar-lo a la 
realitat social i comercial de Cornellà, que evidentment no és la mateixa del 
Prat, ni de Vilanova i d’altres poblacions d’arreu del país. 
 
 Per una banda, per tant, seria suprimir aquest paràgraf setè, 
perquè és una feina que s’està fent i s’està canalitzant d’una forma molt més 
amplia i global que no només en l’aspecte de Vilanova i, després, proposar, en 
allò que és la part expositiva, les modificacions següents: 
 
 Substituir en el punt segon de la part dispositiva,  a partir d’on diu: 
“... article 37.2 ...”, aportant un nou contingut que seria:  
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 “Segon.- Que l’Ajuntament de Cornellà, tal i com permet la Llei 
1/98 en el seu article 37.2 estudiï dins del marc de les redaccions dels 
projectes d’ordenances fiscals del 2005 la possibilitat d’establir bonificacions i 
exempcions fiscals per als actes relacionats amb la normalització i el foment 
de l’ús de la llengua catalana relacionades amb els rètols dels comerços.” 
 
 Per tant, en el moment que s’arribi a la discussió de les ordenances 
fiscals, plantejar aquesta possibilitat i estudiar la viabilitat de poder-ho fer. 
 
 Llavors, suprimir els punts tercer i quart, perquè estan totalment 
relacionats amb el text antic del punt segon, i treure també els punts sisè i 
setè, perquè, com deia abans, en tot aquest tema de rotulació s’està treballant. 
Evidentment, pel que deies, potser no s’ha assolit l’objectiu que s’havia previst 
inicialment, però ja s’està treballant i, per tant, hem pensat més oportú 
substituir-les en aquest cas, per altres propostes que serien, per una banda, 
convertir el punt cinquè, que és el que fa referència a què l’Ajuntament es 
comprometi a modificar l’Ordenança de Normalització Lingüística, per un nou 
Reglament. 
 
 Al respecte, jo voldria fer un comentari. Hem de valorar molt 
positivament que l’any 1986, l’Ajuntament de Cornellà va ser dels primers que 
va aprovar una Ordenança de Normalització Lingüística, justament tres anys 
després que s’hagués aprovat l’antiga Llei de Política Lingüística. Per tant, això 
va ser un pas important, i també posteriorment, a l’any 1987 va ser un dels 
Ajuntaments fundadors, en aquest cas, del Consorci de Normalització 
Lingüística, que vol dir que aquest compromís a nivell de ciutat ha existit, 
malgrat que en tots aquests anys també ha hagut de fer altres polítiques 
importants d’estructura social i estructura urbanística, que han anat 
paral·lelament amb la de potenciació de l’ús social del català. 
 
 Com deia, aquest punt cinquè, proposem convertir-lo en el punt 
tercer de l’acord i, a partir d’aquí, afegir tres darrers punts, de manera que el 
quart estaria redactat així: 
 
 “Quart.- Sol·licitar a la Direcció General de Comerç, que dins del 
marc de les seves competències i de les seves possibilitats financeres, estudiï 
la reactivació de noves ajudes i subvencions als comerços de Cornellà de 
Llobregat que decideixin canviar els seus rètols, als efectes d’atendre les 
despeses corresponents a les obres de confecció i instal·lació per la substitució 
dels antics, d’acord amb el que preveu l’article 37.2 de la Llei 1/1998, i no 
preveure cap tipus de bonificació o exempció fiscal en les ordenances 
municipals fins tant no es produeixi l’actuació sol·licitada.” 
 
 El punt cinquè és com diu la Llei tot el tema de foment de l’ús social 
del català, és una corresponsabilitat en aquest cas del municipi i també del 
Govern de la Generalitat, per això volem corresponsabilitzar, tant com es 
pugui, també al Govern de la Generalitat en les accions que específicament es 
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facin a Cornellà, una ciutat que el seu índex de dificultat sociolingüística és 
força important i, per tant, potser requereix una atenció més específica que 
altres poblacions. Per tant, el punt cinquè diria: 
 
 “Cinquè.- Sol·licitar a la Direcció de Política Lingüística de la 
Generalitat de Catalunya, que dins del marc de les seves competències, 
fomenti i financi programes i actuacions específiques per aquesta localitat per 
millorar el coneixement de la llengua catalana per part dels seus ciutadans i 
ciutadanes.” 
 
 Com vosaltres dèieu en el paràgraf cinquè de la presentació de 
l’esmena, a Cornellà s’ha fet un avanç molt important en l’ús del català però 
encara no s’ha arribat al nivell màxim que desitjaríem, per tant, això requereix 
un esforç important per part nostre, com a Ajuntament, però també un esforç 
important per part de la Generalitat, en aquest cas des de Política Lingüística 
i, per aquest motiu, es demana aquest suport específic a la nostra ciutat. 
 
 Finalment, el punt sisè diria: 
 
 “Sisè.- Donar trasllat del contingut del present acord a les 
Direccions Generals de Política Lingüística i de Comerç de la Generalitat de 
Catalunya, així com als Departaments Municipals interessats amb el seu 
contingut.” 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Vicenç Badenes Teixidó. 
 
 
 Amb això, espero, aquesta proposta la poguéssiu assumir, i que, per 
tant, fos una Moció consensuada pels diferents grups del Ple. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar el següent: 
 
 “Parles de què “estudiï la possibilitat”, i bé, hi ha una qüestió que 
no em queda clara i ja sé que ara improvisem, perquè de fet les esmenes les 
teníem fa un moment. Quan planteges -evidentment és acumulatiu- no reduir-
ho només a Vilanova, és correcte això. Molt bé, però això vol dir que aquest 
problema de procediment que abans plantejava jo, que el ciutadà quan ve aquí 
a legalitzar ja té el rètol encarregat, pagat i possiblement col·locat, vol dir que 
buscar una solució a aquest procediment la presentaràs el dia que tinguis la 
informació de Vilanova  i altres pobles?, és això, entenc que és això?.” 
 
 Intervé en aquest moment el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
delegat de Normalització Lingüística, senyor Francesc Molina Núñez, per 
manifestar que quan hàgim recollit informació d’aquestes altres actuacions i 
hàgim vist el circuit seguit i on falla el circuit, si hi ha manera de potenciar-
ho, millorar-ho i resoldre’l, ho farem, perquè no està clar tampoc que 
l’experiència iniciada en altres poblacions hagi donat el resultat que 
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inicialment es preveia. Per aquest motiu estem recollint informació, no només 
de Vilanova, sinó d’altres poblacions, perquè s’ha inventat en diferents 
municipis i és un tema que és difícil d’arribar a aconseguir un bon resultat. 
 
 Per això, quan nosaltres tinguem aquestes dades i acabem de 
planificar una actuació, farem una reunió del Ple del Consell del Centre de 
Normalització Lingüística, per explicar-ho.  
 
 De fet, quan vam fer l’altra reunió del Ple, a la que tu no hi vas 
poder assistir, vam explicar una miqueta quina era la línia d’actuació prevista 
per aquests tres anys que queden de legislatura, i en el moment que algun 
d’aquests projectes es puguin convertir en accions de forma immediata, i una 
d’elles seria aquesta, doncs tornarem a convocar el Ple per explicar-ho i 
discutir-ho, perquè, a més a més, creiem des del Govern que aquesta política 
sí que –com totes, però aquesta especialment- requereix un nivell de consens 
important. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Tardà assenyalant que 
accepten les esmenes. 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que de totes formes hi ha una cosa que cal tenir present per no 
enganyar-nos. Nosaltres, el que hem treballat i, a més, estem d’acord amb la 
vostra Moció, i per això ho estem treballant, seria el tema de com abans de de 
posar el rètol, tu actues, i això crec que és impossible, però en tot cas el que 
s’està fent per altres Ajuntaments, i nosaltres treballem en aquest camí i 
també volem que treballin altres institucions, és una cosa que ja es va posar 
en marxa a través del Consorci de Promoció i Dinamització del Comerç. 
  
 El que vam posar en marxa era finançar una part, qualsevol 
modificació que es pugui produir del comerç, sigui rètol o sigui el que sigui, 
dóna el mateix. Per tant, tot el que farem serà més a posteriori que abans. Es 
podrà donar informació, podrem fer-lo, però, pensem que això té aquesta 
dificultat, ho dic perquè ningú s’enganyi, perquè qualsevol tipus d’actuació 
que està prevista en la Moció presentada per Esquerra Republicana o en la 
que han fet altres Ajuntaments, el que es preveu és que tu tinguis una 
exempció de la taxa o de les taxes quan fas la modificació i quan poses el rètol 
en català, i això és una cosa que no evita que el que hi estigui posat no ho 
traurà, no ens hem d’enganyar, però de totes formes, nosaltres a la Moció el 
que sí que volíem aprofitar era també una cosa que va quedar pendent i que 
en aquests moments és un dels encàrrecs que té el nou regidor de 
Normalització Lingüística, que és el tema d’aconseguir més recursos per a la 
ciutat de Cornellà, en funció també de les dades que estan exposades en la 
Moció d’Esquerra Republicana. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
han votat en el Parlament de Catalunya en contra d’aquesta Llei, i, per tant, 
no ens lliga res, i votan en contra també aquí. 
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 Estem a favor de varis punts de la moció, estem a favor del diàleg, 
de la informació, de la conscienciació, de les bonificacions, estem a favor de tot 
això, i estem en contra d’obligar a canviar el rètol, perquè tot el que sona a 
obligació forma part de governs totalitaris que ja els hem sofert fa quaranta 
anys. 
 
 Catalunya té dues llengües i les dues poden ser compatibles. No hi 
ha cap conflicte entre la ciutadania, per tant, ens entenem en castellà i 
estimem el català. 
 
 Jo vull explicar una cosa, sobretot per al nou regidor que aquest 
Ajuntament ha posat per a la Normalització Lingüística. Respecte de tots 
aqueixos esforços que està fent, crec hi ha altres temes en la ciutat que sens 
dubte s’hauria d’esforçar també,  i és que em va trucar un comerciant, perquè 
havien llançat un cubell de tinta vermella en el seu rètol fluorescent en 
castellà,  que costa al voltant de dues-cents, tres-centes mil  pessetes. Per si 
algú no ho sap, s’havien pujat a una escala i havien llançat un cubell de tinta 
vermella, i havia relliscat per la persiana i s’ha carregat les portes, les 
finestres, el rètol, el carrer, i al costat hi havia un rètol “normalització 
lingüística”. 
  
 Hi ha una cosa que crec que no s’ha aclarit aquí i vull que el senyor 
Alcalde ho faci, i és si s’obligarà en aquests dos anys als comerciants de 
Cornellà a canviar el seu rètol que tenen en castellà. Vull que em donin una 
resposta clara i concisa. Tots aquests estudis, tot aquest “organillo y 
pandereta” que hi ha aquí en aquestes mocions, i vull saber si això es 
transformarà en diner “contante y sonante” per als comerciants, que després, 
automàticament es convertiran –perquè els comerciants no som tontos- en 
pujada de preus que al final acaba pagant tota la ciutadania. 
 
 Vull dir que jo soc la primera que fa molts anys he canviat el meu 
rètol en català, però sense imposicions. Estem en una nació lliure i cadascú 
sap el que ha de fer, i mentre la Constitució no digui cap altra cosa, l’espanyol 
no està prohibit aquí, i, per tant, no crec que s’hagi d’obligar a ningú a canviar 
el seu rètol. És l’únic que dic, crec que tota aqueixa conscienciació i diàleg, 
conforme totalment, inclús aqueixes bonificacions que són per canviar uns 
rètols que potser estan en perfecte estat, però que els pagarem tots. No ens 
hem d’enganyar, perquè aqueixes bonificacions no surten de la butxaca 
d’Esquerra Republicana, sinó que surten de la butxaca dels contribuents de 
Catalunya i de Cornellà. No surten de la butxaca d’Esquerra Republicana, que 
bé, no estaria de més demanar-los un finançament d’aqueixos dos sous que 
cobra un de Cornellà i un altre de Madrid, perquè financin això. 
 
 Per tant, accepto tot el que posa la Moció menys la imposició, i jo el 
que si que vull que em contestin és si s’obligarà –perquè ho tinguem tots clar, 
abans de parlar i de dir coses que després hàgim de retirar-. Aquest Govern 
Municipal obligarà als comerciants de Cornellà que no vulguin canviar el seu 
rètol, a fer-ho? 
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 A continuació intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que, en primer lloc, –i ja ho vaig dir en l’altre Ple- evitaria les 
al·lusions personals que no vinguin al cas en el debat de qualsevol punt de 
l’Ordre del Dia. 
 
 En segon lloc, si vostè ha llegit la Moció, és una Moció positiva, i, 
per tant, la seva pregunta ja té resposta en la Moció.  
 
 
 Després d’això, en acceptar-se pel Grup Municipal d’ERC les 
esmenes al redactat la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “Atès que la llengua catalana és un element fonamental de la 
formació i la personalitat nacional de Catalunya, un instrument bàsic de 
comunicació, d'integració i de cohesió social dels ciutadans i ciutadanes i és 
per això, que la Generalitat de Catalunya va aprovar la Llei 1/1998, de 7 de 
gener, de Política Lingüística, que té com a un dels seus objectius establir una 
normativa lingüística destinada al món socioeconòmic per avançar en la 
generalització del coneixement i de l’ús normal de la llengua catalana. 
 
 Atès que l’article 37.2 de l’esmentada llei referit a les mesures de 
foment, disposa que “el Govern de la Generalitat i les corporacions locals, en 
l'àmbit de les competències respectives, han de fomentar la imatge pública i 
l'ús del català i poden establir bonificacions i exempcions fiscals per als actes 
relacionats amb la normalització i el foment de l'ús de la llengua catalana”. 
 
 Atès que l’esmentada llei en el seu article 32.3 referent a l’atenció al 
públic estableix que: “la senyalització i els cartells d’informació general de 
caràcter fix i els documents d’oferta de servei per a les persones usuàries i 
consumidores dels establiments oberts al públic han d’ésser redactats, 
almenys, en català.” 
 
 Atès que la disposició addicional segona de la mateixa llei estableix 
pel què fa a l’adaptació empresarial, que les empreses i les entitats afectades 
per aquesta Llei tenen un termini de dos anys per a adaptar-se al que 
disposen l'article 15 i les disposicions del capítol V. Aquest termini és de cinc 
anys per als empresaris i empresàries autònoms. 
 
 Atès que malgrat els esforços esmerçats per l’Ajuntament de 
Cornellà d’ençà ja fa molts anys pel què fa al foment del coneixement i l’ús del 
català entre els ciutadans, la realitat posa de manifest que Cornellà és a la cua 
de les poblacions de la comarca en quant al coneixement de la llengua 
catalana, tal i com demostren les dades de l’Institut d’Estadística de 
Catalunya de l’any 2001 (un 88,61% dels ciutadans de Cornellà l’entén i un 
30,36% el sap llegir). 
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 Atès que la retolació dels comerços en català, a banda de ser una 
obligació legal, estem convençuts que pot ser una eina senzilla però alhora 
eficaç de cara a fomentar l’ús social del català. 
 
 Atès que un dels objectius a la Ordenança Municipal sobre 
Normalització Lingüística és l’aplicació de la llei 7/83, del 18 d’abril, del 
Parlament de Catalunya i que aquesta llei ha estat substituïda per la llei 
1/1998, de 7 de gener de Política lingüística. 
 
 Sol·licitem que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat adopti els 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà vetlli pel compliment de la 
Llei 1/98, de 7 de gener, de Política Lingüística a Cornellà 
 
 Segon.- Que l’Ajuntament de Cornellà, tal i com permet la Llei 1/98 
en el seu article 37.2 estudiï dins del marc de les redaccions dels projectes 
d’ordenances fiscals del 2005 la possibilitat d’establir bonificacions i 
exempcions fiscals per als actes relacionats amb la normalització i el foment 
de l’ús de la llengua catalana relacionades amb els rètols dels comerços.  
 
 Tercer.- Que l’Ajuntament de Cornellà es comprometi a modificar  
l’Ordenança de Normalització Lingüística adaptant-la a la nova legislació de 
l’any 98, donat que un dels objectius a la Ordenança Municipal sobre 
Normalització Lingüística és l’aplicació de la Llei 7/83, del 18 d’abril, del 
Parlament de Catalunya i que aquesta llei  ha estat substituïda per la Llei 
1/1998, de 7 de gener de Política lingüística. 
 
 Quart.- Sol·licitar a la Direcció General de Comerç, que dins del 
marc de les seves competències i de les seves possibilitats financeres, estudiï 
la reactivació de noves ajudes i subvencions als comerços de Cornellà de 
Llobregat que decideixin canviar els seus rètols, als efectes d’atendre les 
despeses corresponents a les obres de confecció i instal·lació per la substitució 
dels antics, d’acord amb el que preveu l’article 37.2 de la Llei 1/1998, i no 
preveure cap tipus de bonificació o exempció fiscal en les ordenances 
municipals fins tant no es produeixi l’actuació sol·licitada. 
 
 Cinquè.- Sol·licitar a la Direcció de Política Lingüística de la 
Generalitat de Catalunya, que dins del marc de les seves competències, 
fomenti i financi programes i actuacions específiques per aquesta localitat per 
millorar el coneixement de la llengua catalana per part dels seus ciutadans i 
ciutadanes. 
 
 Sisè.- Donar trasllat del contingut del present acord a les 
Direccions Generals de Política Lingüística i de Comerç de la Generalitat de 
Catalunya, així com als Departaments Municipals interessats amb el seu 
contingut.”    
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció resultant de les esmenes presentades 
pels Grups Municipals del PSC (PSC-PSOE)-PM, ICV-EA-EPM i de CiU, és 
aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 
 
Vots en contra 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 
 3.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per informar que des del mes de gener fins el mes de maig, han estat 
52 les víctimes per aquest tipus de violència de gènere, assenyalant que té una 
sèrie de dades de com s’han produït, però evidentment, tan se val de com han 
estat les circumstàncies, perquè al cap i a la fi són víctimes de la seva condició 
de dones.   
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 4.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que té 
dos precs per escrit i que havia presentat una Moció, que no hi ha entrat per 
raons de Reglament, però que de totes formes l’agradaria fer una referència. Al 
recàrrec sobre hidrocarburs que la Generalitat vol cobrar per pagar el deute 
que sembla ser ha deixat Convergència i Unió en Sanitat i, per tant, el Partit 
Popular vol expressar que està en contra.  
 
 No va poder entrar la Moció en el Ple, entenc que és discutible però 
és un tema que ens afecta a tots, encara que no sigui l’Ajuntament qui pugui 
solucionar-lo -això és cert-, per tant, davant l’asseveració del senyor Alcalde, 
que creia convenient que no entrés, doncs l’hem retirat, però vull que quedi 
constància que el Partit Popular està en contra de què se’ns carregui a la 
gasolina o al gas-oil, per pagar una mala gestió, per tant, dit això, ja està. 
 
 També hem traslladat dos precs, que potser si no se’ns fa cas, es 
convertiran en mocions, perquè crec que és una cosa que últimament, des del 
Grup Popular, estem veient que la ciutadania de Cornellà s’apropa a nosaltres 
perquè no sé què passa. 
 
 De veritat haig de dir que desconeixia aquestes zones de Cornellà. 
El prec és el següent:  
 
  “Veïns dels carrers Dolçamara, Bambú i rodalies de la plaça 
Antonio Machado ens han transmès el seu descontent davant l’estat de la via 
pública degradada a un nivell màxim. Desplaçant-nos fins a la zona vam 
poder comprovar que no només el deteriorament afecta a la via pública, sinó 
que inclús els habitatges estan afectats per humitats que presumiblement 
provenen de les voreres trencades i pèrdues en canonades. La deixadesa en 
l’atenció de les zones que, al seu dia, foren enjardinades és total, la brutícia 
dels carrers és si més no alarmant, en definitiva sembla una zona aliena a 
Cornellà. Ens veiem en l’obligació de recordar-los-hi que aquests veïns/es 
també paguen impostos igual que els seus conciutadans/es. 
 
 La impressió causada ens porta a la conclusió que aquest Govern 
només es llueix en la façana de la ciutat deixant de costat a molts dels seus 
habitants. 
 
 És per això que preguem es realitzi una actuació immediata en les 
zones anteriorment referides incidint amb la màxima urgència en les humitats 
que podrien afectar a la seguretat i salubritat dels habitatges.”   
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 Després també hem traslladat un altre prec, en el que hem estat 
insistint, Ple darrera Ple, i ara ho hem fet per escrit, parlant del comerç de la 
ciutat, i que diu el següent:   
 
 “Els ciutadans i ciutadanes de Cornellà hem vist créixer al nostre 
entorn, un gran nombre de grans superfícies comercials que s’han sumat a les 
ja existents. Aquest fet, que també aporta beneficis en termes de millora de 
serveis envers els consumidors i de creació de llocs de treball, ha de ser 
compatible amb el desitjable creixement del comerç a la nostra ciutat. 
 
 Tenint en compte que el desenvolupament del comerç té una 
influencia bàsica en l’economia i el funcionament de la ciutat, així com en la 
creació de llocs de treball o en la necessària satisfacció dels consumidors, a 
més que totes les administracions públiques tenen l’obligació de contribuir 
firmament a la consolidació, promoció, ajuda i protecció de l’estructura 
comercial de les ciutats.  
 
 Als últims anys, s’han constituït diferents agrupacions i 
associacions de comerciants que han desenvolupat un treball molt important 
que a redundat en una millora de les accions en matèria municipal comercial. 
 
 No obstant amb la creació del Consorci pel comerç que deuria ser 
un òrgan complementari i participatiu de treball i trobada entre comerciants i 
la representació política del Consistori hem vist com l’equip de Govern manté 
un total control i secretisme sobre aquest important col·lectiu i els seus 
problemes. El Grup Municipal del Partit Popular de Cornellà ha sol·licitat en 
diverses ocasions que ens permeti participar en les reunions del Consorci i a 
més a sol·licitat informes dels acords i accions que s’han fet durant aquests 
anys. Avui dia no hem rebut cap contestació al respecte. És per això i les 
nombroses queixes rebudes del col·lectiu dels comerciants sobre la gestió del 
comerç en aquesta ciutat que tornem a sol·licitar que es permeti a les diferents 
forces polítiques del Consistori estar presents a les reunions del Consorci.”   
 
  
 Crec que aquest Consorci, segueix manifestant la senyora Espinosa, 
per a nosaltres hauria de ser òrgan participatiu de treball i trobada entre 
comerciants i la representació política d’aquest Consistori. Hem vist com 
durant aquests anys aquest Consorci, que ja sé que em dirà que no tenen per 
què estar representats els polítics, que és una altra història, hem vist com es 
manté aliè totalment el comerç de la ciutat a que els seus projectes ho 
sapiguem de primera mà.  
 
 Nosaltres hem sol·licitat en un Ple i en un altre Ple, les decisions, 
els treballs, que se’ns fes un informe, si més no, un informe a final d’any de 
tot el que s’ha fet, i fins avui  el Partit Popular no ha tingut cap resposta, no 
sabem què fan, només el que diuen vostès. Evidentment no té tota la 
credibilitat que ha de tenir, perquè jo vull escoltar les dues parts. Les escolto i 
escolto coses veritablement alarmants, hi ha un descontent d’alguns 
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comerciants de la ciutat –no tots, també haig de dir que no són tots- però 
d’una gran part del comerç  al qual nosaltres no volem estar aliens. 
 
 El Partit Popular té una gran massa de votants dintre dels 
comerciants d’aquesta ciutat, i per tant, dins del compromís que hem marcat  
al nostre programa municipal, volem saber tota la problemàtica i volem estar 
al corrent de tots els acords i totes les negociacions, inclús de tots els 
problemes que tenen, totes les discussions i totes les baralles, i no se’ns 
explica res de res. Per tant, sol·licitem –ho deixo a vostè- una comissió, un 
consell, no sé, però dins del comerç de la Ciutat, aquest Grup Municipal vol 
estar present i vol estar en contacte amb els comerciants de la ciutat, a part 
de les iniciatives nostres, que sens dubte seguirem tenint i ampliant, del que 
passa en aquest Ajuntament. Estem representant a una gran part d’ells i, per 
tant, de moment demanem que se’ns deixi participar en tot el que concerneix 
al comerç de la ciutat.      
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i quaranta-cinc 
minuts, de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 

 


